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• KSO, Türkiye’ye rol 
model oluyor

• Konya, Türkiye Yüzyılının 
öncü illerinden olacak

• KSO, yeşil dönüşüme 
odaklandı

SAVUNMANIN KALBİ
7. KEZ KONYA’DA ATTI

SAVUNMANIN KALBİ
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KONYA, SAVUNMA SANAYİNDE
ADINDAN DAHA FAZLA SÖZ  ETTİRECEK

Değerli Lonca okurları, 
Lonca Dergimizin 71. sayısında sizler ile yeni-

den bir aradayız. Dergimizin bu sayısında Konya 
Sanayi Odamız tarafından, Cumhurbaşkanlığı 
Savunma Sanayii Başkanlığı himayelerinde dü-
zenlenen 7. Konya Savunma Sanayi Tedarikçi Bu-
luşmalarını ele aldık. 

Türkiye’nin lider sanayi üretim merkezlerin-
den biri olan ve geçtiğimiz yılı 3.2 milyar dolar 
ihracat ile tamamlayan Konya’mız, bu yıl da 
yeni bir ihracat rekoruna hazırlanıyor. Bu yılın 
Ocak-Kasım döneminde 2 milyar 995 milyon 
dolar ihracat yapan Konyalı sanayicilerimiz, yıllık 
ihracatta geçen yıl ki rakamı geçeceklerinin işa-
retini vermiş durumda. 

Konya, özellikle son yıllarda savunma sana-
yindeki başarısı ile de dikkat çekiyor. 

Konya, savunma ve havacılık sanayinde 
Ocak-Ekim döneminde yaptığı 136 milyon dolar 
ihracat ile savunma sanayinde Türkiye’nin en faz-
la ihracat yapan ilk 4 ili arasında yer almayı başar-
mış durumda. Bu başarı şehrimiz için gerçekten 
büyük bir gurur vesilesi. Bu gururu yaşatan tüm 
sanayicilerimize ve çalışanlarına Lonca Dergisi 
olarak biz de bir kez daha teşekkür ediyoruz. 

KONYA’NIN SAVUNMA SANAYİ 
ALANINDAKİ ORTA VADE 

İHRACAT HEDEFİ 600 MİLYON DOLAR 
Konya Sanayi Odamız da şehirdeki savunma 

sanayi ekosisteminin gelişmesi için birçok çalış-
mayı hayata geçiriyor. Burada yapılan çalışmaları 
dergimizin kapak konusunda Yönetim Kurulu 
Başkanımız Mustafa Büyükeğen’in yazısında de-
taylı bir şekilde  okuyabilirsiniz. 

Oda olarak bu alanda yaptığımız en önemli 
çalışmalardan biri ise, bu yıl 7.’sini gerçekleştir-
diğimiz Konya Savunma Sanayi Tedarikçi Buluş-
malarımız. Temelleri 2014 yılında Konya Endüstri 
Günü ile atılan ve bugün savunma sanayinin 
Anadolu’daki en büyük organizasyonu haline 
gelen Savunma Sanayi Tedarikçi Buluşmaları her 
yıl büyümeye ve gelişmeye devam ediyor. 

Konya Sanayi Odası Başkanı Mustafa Bü-
yükeğen’in ev sahipliğinde gerçekleştirilen 
programın açılışı, Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti 
Cumhurbaşkanı Ersin Tatar, Cumhurbaşkanı Yar-

dımcısı Cevdet Yılmaz, Cumhurbaşkanlığı Savunma 
Sanayii Başkan Yardımcısı Mustafa Murat Şeker, Kon-
ya Valisi Vahdettin Özkan, Konya Milletvekilleri, Konya 
Büyükşehir Belediye Başkanı Uğur İbrahim Altay ve 14 
ülkeden gelen yabancı misafirlerin katılımı ile yapıldı. 

Konya’nın savunma sanayinde geldiği noktanın 
anlatıldığı açılış programında, Cumhurbaşkanı Yar-
dımcısı Cevdet Yılmaz’ın, “Konya girişimci atmosferi 
sürdüren bir ilimiz. Cumhuriyetimizin 100’üncü yılını 
geride bıraktık simdi yeni bir yüzyıla giriyoruz Türkiye 
Yüzyılı. Konya öncü illerinden birisi olacak. Ülkemizin 
yerli ve milli savunma sanayii politikasına Konya’dan 
oluşturulan sağlam ekosistemle azami destek bekliyo-
ruz. Savunma sanayi alanındaki 136 milyon dolarlık ih-
racatın orta vadede 600 milyon dolara yükseleceğine, 
SSB listesinde bulunan 3 Konyalı yerli ana yüklenici fir-
ma sayısının en az 10’a çıkacağına, Konya Teknoloji En-
düstri Bölgesinde yeni ana savunma sanayi yatırımları 
göreceğimize ve katma değerli üretimin artacağına 
inanıyorum” sözleri Konya’nın savunma sanayindeki 
başarısını adeta en üst düzeyde bir kez daha ispat etti. 

Sayın Yılmaz’ın Konya’nın savunma sanayi ala-
nındaki orta vade ihracat hedefini 600 milyon dolar 
olarak belirlemesi, ana yüklenici firma sayısının 3’ten 
10’a yükselmesi hedefi ve en önemlisi de Konya’ya bu 
alanda yeni yatırımların geleceğine dair ışık yakılması 
heyecan ve gurur verici oldu.

SAVUNMA SANAYİ TEDARİKÇİ 
BULUŞMALARINDA MEMNUNİYET ZİRVEDE

Savunma sanayi ana sanayi firmaları ve tedarikçi-
lerinin yanı sıra, sektöre çalışan ya da çalışma kabiliye-
ti bulunan firmalar ile kamu kurum ve kuruluşlarının 
toplamda 105 stant açtığı programa, Türkiye’nin farklı 
illerinin yanı sıra, Zambiya Büyükelçisi ile Pakistan, Se-
negal, Almanya, Ruanda, Burkina Faso, Gabon, Hindis-
tan, KKTC, Sudan, Yemen, Fildişi Sahilleri, Uganda ve 
Tacikistan’dan gelen askeri ataşeler katılım sağladı. 

3 gün boyunca devam eden programı toplamda 
21 bin 884 kişi ziyaret etti. Katılımcı ve ziyaretçi sayı-
sı açısından kendi rekorunu kıran Konya Savunma 
Sanayi Tedarikçi Buluşmalarında, katılımcıların mem-
nuniyet oranı ise yüzde 98 olarak gerçekleşti. Yine fir-
maların yüzde 78’i yeni iş bağlantıları oluşturduğunu 
söyledi. 
Lonca Dergimizin yeni sayısında görüşmek dileğiyle…
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İmtiyaz Sahibi

Konya Sanayi Odası adına 

Mustafa BÜYÜKEĞEN

Basın Komisyonu Başkanı

Ömer Faruk İYİBİLDİREN

Genel Yayın Yönetmeni

Fatih BAYRAKTAR

Sorumlu Yazı İşleri Müdürü

Fatih ULUTAŞ

Haber Müdürü

Mustafa ÖZÇELİK

Yönetim Yeri: 

1. Organize Sanayi Bölgesi 

İstikamet Caddesi  

42300 Selçuklu-KONYA

Tel: 0.332. 251 06 70 (4 HAT)

Fax: 0.332. 248 93 51

kso@kso.org.tr, www.kso.org.tr

Baskı

Adım Matbaacılık ve Ofset 

Fevziçakmak Mahallesi Dergi Caddesi 

No:18 Karatay/ Konya

0332 342 01 95

Dergide yer alan yazıların tamamı ya da bir 

bölümü, grafikler, fotoğraflar, illüstrasyonlar yazılı 

izin alınmaksızın hiç bir şekilde kullanılamaz, 

yeniden kopya tekniği ile çoğaltılamaz, basılamaz. 

LONCA Dergisi yazılarda değişiklik hakkını saklı 

tutar. İmzalı yazılardaki görüşler yazarına aittir. 

Yayınlanmayan yazılar iade olmaz.

LONCA Dergisi, KONYA SANAYİ ODASI’nın  

yerel süreli yayın organıdır.

4 ayda bir yayınlanır. 

Yayım Tarihi: Ocak 2024
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6 Savunmanın devleri 7. kez Konya'da 
          bir araya geldi 
• Savunma sanayinin kalbi Konya’da attı
•  KSO, Türkiye'ye rol model olacak işler yapıyor
•  Marmara havzasına alternatif olan Konya, stratejik 

yatırımları istiyor
•  Gıpta ile bakılan bir savunma sanayisine sahibiz
•  Konya'nın 109 yıllık savunma sanayi geçmişi var
•  Savunma sanayi askeri gücün ötesinde bir güç
•  Aselsan Konya, çok iyi bir örnek teşkil ediyor
•  Konya'dan, yerli ve milli savunma sanayi politikasına 

azami destek bekliyoruz
•  Türkiye'deki milli savunma sanayi ekosisteminin bir 

parçası olmak, KKTC'yi daha güçlü kılacaktır.
• Cumhurbaşkanı yardımcısı Yılmaz, Aselsan Konya 

fabrikasını gezdi
• Ana sanayi firmaları Konyalı firmaları ziyaret etti
• Ana sanayi firmaları ile 296 ikili iş görüşmesi yapıldı
• Türk savunma sanayinin geleceği panelde konuşuldu
• Ana sanayi firmaları, tedarikçi bilgilendirmesi yaptı
• Savunmanın devlerinden Konya'ya tam not: 

Memnuniyet zirvede
• Büyükeğen, yatırımcıları Konya'ya davet etti
 
40 Bizden haberler
• Sanayide devrim yapan Konya, Türkiye yüzyılının 
          öncü illerinden olacak
•  KSO Başkanı Mustafa Büyükeğen:
          "Cumhuriyetimizin 100. Yılı Kutlu Olsun"
•  KSO Başkanı Büyükeğen, sanayicilerin taleplerini 

Bakan Yardımcısı İnan'a iletti
•  "Konya'yı mesleki eğitimde model bir şehir haline 

getireceğiz"
•  Konya iş dünyasından ortak açıklama
•  Konya Sanayi Odası Meclisi'nden İsrail'e kınama
•  Tataristan Cumhurbaşkanı KSO'yu ziyaret etti
•  KSO ve Uganda arasında İyi Niyet Mutabakat 
          Zaptı İmzalandı
•  KSO yeşil dönüşüme odaklandı
•  Konya devler listesindeki gücünü artırdı
•  KSO ile Tacikistan TSO arasında işbirliği protokolü 

imzalandı

55 Konya Ekonomi Raporu
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22
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SAVUNMANIN DEVLERİ 7. KEZ
KONYA’DA BİR ARAYA GELDİ
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Türkiye’nin öncü sanayi üretim mer-
kezi olan Konya, 12 organize sanayi 
bölgesi, 100’den fazla sanayi sitesi 

ve muhtelif yerlerdeki sanayi tesisleri ile 
yıllık 3.2 milyar dolar ihracat gerçekleş-
tiriyor. Makine ve aksamları, otomotiv 
endüstrisi, plastik, ayakkabı ve kimya 
gibi birçok sektörde öne çıkan Konya’nın 
iddialı olduğu sektörlerden biri de savun-
ma ve havacılık sanayi olmuş durumda. 
Konya, savunma ve havacılık sanayi ala-
nında Türkiye’nin en fazla ihracat ger-

çekleştiren 4. ili konumunda bulunuyor. 
Konya’da savunma ve havacılık sanayinin 
daha fazla gelişmesi, şehirde bu alanda 
bir ekosistem oluşturulması için çalış-
malarını yürüten Konya Sanayi Odası, 
bu kapsamda başlattığı Savunma Sanayi 
Tedarikçi Buluşmalarının 7.’sini gerçekleş-
tirdi. Cumhurbaşkanlığı Savunma Sanayii 
Başkanlığı himayelerinde düzenlenen 7. 
Konya Savunma Sanayi Tedarikçi Buluş-
malarının açılışı, KKTC Cumhurbaşkanı 
Ersin Tatar ve Cumhurbaşkanı Yardımcısı 

Cevdet Yılmaz’ın katılımı ile yapıldı. Kon-
ya’nın savunma sanayinde başarılarının 
anlatıldığı programda, Cumhurbaşkanı 
Yardımcısı  Yılmaz’ın Konya’nın savun-
ma sanayi alanındaki orta vade ihracat 
hedefini 600 milyon dolar olarak belirle-
mesi, ana yüklenici firma sayısının 3’ten 
10’a yükselmesi hedefi ve en önemlisi 
de Konya’ya bu alanda yeni yatırımların 
geleceğine dair verdiği mesajlar Kon-
ya’nın sektörde yükselmesine itici un-
surlar olacak.



KAPAK: SAVUNMA SANAYİİ KAPAK: SAVUNMA SANAYİİ 

8 | KIŞ 2024

SAVUNMA SANAYİNİN KALBİ 
KONYA’DA ATTI 

KONYA SANAYİ ODASI TARAFINDAN, SAVUNMA SANAYİİ BAŞKANLIĞI HİMAYELERİNDE DÜZENLENEN 7. KONYA SAVUNMA 
SANAYİ TEDARİKÇİ BULUŞMALARI AÇILIŞI KKTC CUMHURBAŞKANI ERSİN TATAR VE CUMHURBAŞKANI YARDIMCISI CEVDET 
YILMAZ’IN KATILIMI İLE YAPILDI. SAVUNMA SANAYİNİN DEVLERİNİN YER ALDIĞI PROGRAMDA 105 FİRMA STANT AÇARAK, 

ÜRÜNLERİNİ SERGİLEDİ. PROGRAMIN AÇILIŞINA KATILAN CUMHURBAŞKANI YARDIMCISI CEVDET YILMAZ, KONYA’NIN SANAYİDE 
BİR DEVRİM YAPTIĞININ ALTINI ÇİZEREK, KONYA’YA SAVUNMA SANAYİNDE ORTA VADEDE 600 MİLYON DOLAR İHRACAT 
HEDEFİ KOYDU. YILMAZ, KONYA SANAYİ ODASI’NIN YÜRÜTTÜĞÜ KÜMELENME FAALİYETLERİ VE TEDARİKÇİ GELİŞTİRME 

PROGRAMLARININ BU HEDEFLERE ULAŞMADA ÇOK ÖNEMLİ OLDUĞUNU SÖYLEDİ. 

Konya Sanayi Odası tarafından bu 
yıl 7.’si düzenlenen Savunma Sana-
yi Tedarikçi Buluşmalarının açılışı 

yoğun bir katılım ile yapıldı. Programın 
açılışında söz alan Konya Sanayi Odası 
Başkanı Mustafa Büyükeğen, Konya’nın 
savunma sanayinde bir tarih yazdığını, 
hedeflerinin sektörde daha güçlü bir 
şehir olmak olduğunu vurguladı. 

Türkiye’nin en önemli sanayi üretim 
merkezlerinden Konya’nın savunma sa-
nayinde de en fazla ihracat yapan 4. il 
olduğunu aktaran Büyükeğen, KSO’nun 
şehirdeki savunma sanayini geliştirmeye 
yönelik yaptığı çalışmaları anlattı. KSO 
Başkanı  Büyükeğen, “Konyalı sanayici-
lerimizle birlikte, ana yüklenici firmalara 
iş gezileri düzenledik. YETEN ve EYDEP 

projelerinde etkin bir şekilde çalıştık. 
Savunma sanayinde daha disipliner ça-
lışmalar yapmak amacıyla BÜSAT-Bütün-
sel Güvenlik, Sağlık ve Teknoloji Kümesi 
kurduk. Ana sanayi firmalarımızla ikili iş 
görüşmeleri organize etmeyi sürdürüyor, 
tedarikçi geliştirme programları organize 
ediyoruz. Firmalarımızın kalite-sertifikas-
yon süreçlerinde ihtiyaç analizleri yapıl-
masına destek oluyoruz. Yine yaptığımız 
çalışmalarla; Konya’mıza Savunma Sanayi 
Başkanlığı İl Temsilciliğini kazandırdık. 
Konya Sanayi Odamızın yürüttüğü ça-
lışmaların da eseri olarak; Konya’mızdaki 
ana yüklenici firma sayımız 3’e çıktı. Milli 
Savunma Bakanlığımızın Onaylı Tedarikçi 
Listesi’ndeki 43 Konyalı firmamızla da, 
ülkemizin yerli ve milli projelerine destek 

veriyoruz” diye konuştu 
KONYA’YA YATIRIM DESTEĞİ TALEBİ

Konuşmasında Konya Teknoloji En-
düstri Bölgesi’ne de değinen Büyüke-
ğen, bölgeye yeni yatırımların kazandı-
rılması için Cumhurbaşkanı Yardımcısı 
Cevdet Yılmaz’dan destek istedi. Büyü-
keğen, şöyle devam etti: “Sanayideki ba-
şarısı ile Marmara Havzasına alternatif 
bir şehir haline gelen Konya’mız, şu anda 
bir sıçrama tahtasında. Buradan bir üst 
seviyeye çıkmak için devletimizin daha 
çok desteğine ihtiyacımız var. Özellikle; 
Konya Teknoloji Endüstri Bölgemize yeni 
stratejik yatırımların yönlendirilmesi hu-
susunda desteklerinizi bekliyoruz. Ayrıca 
bu bölgemize, hızla bir Silah Test Merkezi 
yatırımı kazandırılması hususunu özellik-
le istirham ediyoruz. Bu konuda sektörün 
yoğun bir talebi var.”
ŞEKER: DÜNYADA GIPTA İLE BAKILAN 
BİR SAVUNMA SANAYİNE SAHİBİZ

Cumhurbaşkanlığı Savunma Sanayii 
Başkan Yardımcısı Mustafa Murat Şeker, 
savunma sanayinin öneminden bahse-
derek, çevre ülkelerde yaşanan hadise-
lerde bu konunun çok daha net görül-
düğünü söyledi. Sahada yerli ve milli 
ürünleri kullanmanın önemine değinen 
Şeker, “Savunma sanayinde çok büyük 
atılım gerçekleştirdik, çoğu ülkenin gıpta 
ile takip ettiği bir savunma sanayine sa-
hibiz. Pek çok alanda her ürünü kendimiz 
tasarlayıp, üretip, güvenlik güçlerimize 
teslim edebilecek aşamaya geldik. Dost 
ve müttefik ülkelerde bu ürünleri kulla-
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nıyorlar. İhracat için mücadele ediyoruz. 
Gayret ediyoruz” diye konuştu. 
Şeker, savunma sanayinde ana yüklenici, 
alt yüklenici ve onların altında da insan 
kaynağı ve üniversitelerin olduğu bir 
ekosistemin oluşturulması gerektiğini 
söyleyerek, 7. Konya Savunma Sanayi 
Tedarikçi Buluşmalarını bu ekosistemin 
bir parçası olarak değerlendirdiklerini 
sözlerine ekledi. 
KONYA, SAVUNMA SANAYİNDE 109 
YILLIK SAĞLAM TEMELLERE SAHİP

Konya Büyükşehir Belediye Başkanı 
Uğur İbrahim Altay da, ülkelerin savun-
ma sanayi olanaklarının milli olanaklar 
ile geliştirilmesinin hayati bir gereklilik 
olduğunu söyledi. Türkiye’nin son 21 yıl-
da bu alanda eşine az rastlanır bir başarı 

örneği yakaladığını aktaran Altay, “Türki-
ye’nin savunma sanayindeki yükselişine 
Konya’mız da önemli katkı sundu. İlimiz, 
üretim alt yapısı, ulusal ve yerel politika-
ların etkisi ile savunma sanayi alanındaki 
en önemli organize alt yapılardan biri 
haline geldi. Konya’nın savunma sana-
yi serüveni 109 yıllık sağlam temellere 
dayanmaktadır. Ateşli ve uzun namlulu 
silahlarda dünya çapında tanınan bir 
şehir haline geldik. Silah üreticilerinin 
yüzde 67’si Konya’da bulunmaktadır. En 
fazla ihracat yapan 4. il konumundadır. 
Huğlu ve Üzümlü’de büyük bir başarı 
örneği sergiliyor firmalarımız. Aselsan 
Konya Silah Sistemleri Fabrikamız, Türki-
ye’nin ihtiyacı olan birçok silahı üretme-
ye devam ediyor. Yine diğer firmalarımız, 

Konya’nın bu alandaki payını artırmaya 
devam ediyor. Bu önemli başarılara imza 
atan tüm sanayi kuruluşlarına teşekkür 
ediyorum” şeklinde konuştu.  
TÜRKİYE, SAVUNMA SANAYİNDE 
YAKALADIĞI BAŞARI İLE TEKNOLOJİ 

ÜLKESİ HALİNE GELDİ
AK Parti Konya Milletvekili Ziya Al-

tunyaldız ise Türkiye’nin savunma sa-
nayinde yakaladığı yerli ve millilik oranı 
ile teknoloji ülkesi haline geldiğini bil-
dirdi. Altunyaldız, “Savunma sanayini 
geliştirebilmek için kararlı idareye ihtiyaç 
var. Cumhurbaşkanımızın önderliğinde, 
gizli ambargolar, ihracat kısıtlamalarına 
rağmen, Türkiye’nin savunma sanayin-
de yüzde 20 kendi kendine yeterlilik 
oranından yüzde 80’e çıkan anlayışı 
bizi savunma sanayi ve teknoloji ülkesi 
haline getirdi. Gençliğimizin bu alana 
yönelmesi, savunma sanayimizin onaylı 
tedarikçileri, savunma sanayi şirketle-
rimizin Anadolu’ya teknolojiyi bir an-
lamda transfer etme, tüm tedarikçilere 
teknoloji evrimini yaşatma hamlesidir. 
Bu bir paradigma değişikliğiydi. Bunu 
başardık. Cumhurbaşkanımıza, teda-
rikçilerimize Konyalı sanayicilerimize, 
Konya’yı Türkiye’nin 4.  Büyük ihracatçısı 
yapan tüm üreticilerimize yürekten te-
şekkür ediyorum. Allah hepinizden razı 
olsun” diye konuştu. 
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Ziyaretlerde Konya sanayisi ile ilgili bilgiler veren KSO Başkanı Mustafa Büyükeğen, Konya’nın sanayide güçlü bir büyü-
me ivmesi yakaladığının altını çizerek, Marmara Havzası’na alternatif bir sanayi şehri haline geldiklerini söyledi. Büyü-

keğen, “Konya’mız, pek çok sektörde önemli bir üretim gücüne sahip. Savunma ve havacılık sanayimizde son dönemde 
şehrimizde yıldızı parlayan sektörlerimizin başında geliyor. Konya’mız bugün savunma sanayi sektöründe Türkiye’nin 4. 
büyük ihracatçısı. Biz de Konya Sanayi Odası olarak, şehrimizde güçlü bir savunma sanayi ekosistemi kurmak için yoğun 
çalışmalar yapıyoruz. 105 firmamızın stantlı katılım sağladığı, 14 farklı ülkeden ve ülkemizin dört bir yanından ziyaretçi 
akınına uğrayan 7. Konya Savunma Sanayi Tedarikçi Buluşmalarımız da, bu anlamda çok büyük önem taşıyor” dedi. 

KONYA, SANAYİ ÜRETİMİ İLE GURUR VERİYOR
TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu ise, Konya Sanayi Odası’nın çalışmalarından övgü ile bahsederek, “Konya Sanayi Oda-
mız, 5 yıldızlı bir oda. Türkiye’ye rol model olacak işler yapıyor. Çalışmalarınızdan büyük bir enerji alıyorum” dedi. Konya’nın 
Türkiye açısından önemli bir sanayi merkezi olduğunu anlatan Hisarcıklıoğlu, Konya’nın sanayi üretimi ile gurur duyduğu-
nu kaydetti. Hisarcıklıoğlu, “Bugün 4 bin çeşit üründen 1542 tanesi Konya’da üretiliyor. Yani Türkiye’de üretilen ürünlerin 
neredeyse yüzde ellisi Konya’da üretiliyor. Konya, ürün çeşitliliğinde 6. sırada yer alıyor. 489 ürünün üretiminin ise bir 
kısmında birinci, bir kısmında ikinci, bazılarında da üçüncü sıradasınız” diye konuştu. 

KSO, TÜRKİYE’YE ROL MODEL OLACAK İŞLER YAPIYOR
TÜRKİYE ODALAR VE BORSALAR BİRLİĞİ TOBB BAŞKANI M. RİFAT HİSARCIKLIOĞLU, KONYA SANAYİ ODASI KSO’NI ZİYARET 
ETTİ. KONYA SANAYİ ODASI BAŞKANI MUSTAFA BÜYÜKEĞEN, MECLİS BAŞKANI MEMİŞ KÜTÜKCÜ VE YÖNETİM KURULU 
ÜYELERİ İLE GÖRÜŞEN BAŞKAN HİSARCIKLIOĞLU, ARDINDAN KSO’NUN DÜZENLEDİĞİ 7. KONYA SAVUNMA SANAYİ TEDARİKÇİ 
BULUŞMALARINDA STANT AÇAN FİRMALARI GEZDİ. 

ASELSAN KONYA FABRİKASI 
GÜZEL BİR ÖRNEK TEŞKİL EDİYOR
Konya Valisi Vahdettin Özkan da, 

Konya’nın ilimin ve irfanın olduğu bir 
şehir olduğunu, günümüzde de eği-
tim, teknoloji alt yapısı ve iyi bir iletişim 
ile çok yüksek derecede katma değer 
üretildiğini söyledi. Aselsan Konya Si-
lah Sistemleri Fabrikasının güzel bir ör-
nek teşkil ettiğini kaydeden Vali Özkan, 
“Konya Aselsan Silah Sistemleri Fabrikası 
örneği çok önemli bir örnektir. Eme-
ğe dayalı bir örnektir. Köyde atölyeler-
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de üretim yapan, savunma sanayinin 
serüvenini oluşturan kooperatifin ve 
diğer firmaların buraya ortak olmasını 
çok önemsiyoruz. Yine il merkezindeki 
sanayicilerimizin buna ortak olmasını 
çok önemsiyoruz. İnşallah bu dayanışma 
şehrimize ve ülkemize bereket getirecek” 
ifadelerini kullandı. 
KONYA’DA BU ORGANİZASYONUN 
YAPILMASI ÇOK KIYMETLİ

Cumhurbaşkanı Yardımcısı Cevdet 
Yılmaz, savunma sanayinde büyük bir 
değişim yaşandığını hatta bunu deği-
şimden öte devrim olarak nitelendirdiği-
ni söyledi. Savunma sanayi tedarikçi bu-
luşmalarının Konya’da gerçekleştiriliyor 
olmasını son derece anlamlı bulduğunu 
belirten Yılmaz, “Konya, bir tarım şehri 
olarak bilinirdi. Bu vasfını koruyor, son 
dönemde sanayide büyük atılım gerçek-
leştirildi. Böylece hem tarım hem sanayi 
anlamında Türkiye’nin en büyük üretim 
üslerinden biri haline geldi. Bu ilimizde 
savunma sanayine ilişkin yapılan bu or-
ganizasyonun çok çok kıymetli olduğu-

nu düşünüyorum” ifadelerini kullandı. 

KONYA’DAN AZAMİ DESTEK BEKLİYORUZ
Konya’nın tarih boyunca önemini 

koruyan bir şehir olduğunu, bugün 
de savunma, lojistik ve medikal sanayi 
alanlarında söz sahibi olduğunu aktaran 
Yılmaz, “2022 yılında 135,8 Milyon dolar 
ihracat yaparak, Türkiye’de en fazla Sa-
vunma ve Havacılık ihracatı yapan iller 
arasında Konya 4. sırada yer almaktadır. 
Konya girişimci atmosferi sürdüren bir 
ilimiz. Konya, Türkiye Yüzyılı’nın öncü 
illerinden birisi olacak. Ülkemizin yerli 
ve milli savunma sanayii politikasına 
Konya’dan oluşturulan sağlam ekosis-
temle azami destek bekliyoruz. Savunma 
sanayi alanındaki 136 Milyon dolarlık 
ihracatın orta vadede 600 milyon do-
lara yükseleceğine, SSB listesinde bulu-
nan 3 Konyalı Yerli Ana Yüklenici Firma 
sayısının en az 10’a çıkacağına, Konya 
Teknoloji Endüstri Bölgesinde yeni Ana 
Savunma Sanayi Yatırımları göreceğimi-
ze ve katma değerli üretimin artacağına 

inanıyorum” şeklinde konuştu. Yılmaz, 
konuşmasında Konya Sanayi Odası’nın 
kümelenme faaliyetleri ve tedarikçi ge-
liştirme programlarının takdire şayan 
olduğunu söyleyerek, KSO Başkanını 
tebrik etti. 
KONYA HEPİMİZİN GURURU OLACAKTIR

Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti Cum-
hurbaşkanı Ersin Tatar da yaptığı ko-
nuşmada, Türkiye’nin savunma sanayin-
de yerli ve milli destek oranının yüzde 
80’lere ulaşmasından Kıbrıs halkı olarak 
da gurur duyduklarını söyledi. Kuzey Kıb-
rıs Türk Cumhuriyeti olarak Türkiye’deki 
gururlu ekosistemin bir parçası olmayı 
arzu ettiklerini kaydeden Tatar, “Doğu 
Akdeniz’deki milli irademizi güçlendire-
bilmek için orada böylesine önemli çalış-
malara zemin hazırlamak bizleri elbette 
daha güçlü kılacaktır. Sizlere bir kez daha 
teşekkür ediyorum. Türkiye’mizin daha 
güçlü bir devlet olarak hem KKTC hem 
de diğer Türk devletlerimiz ile birlikte 
yürüyebilmesi en büyük temennimiz ve 
dileğimizdir” ifadelerini kullandı. 
Kıbrıs Türkleri içerisinde Konya ve Ka-
raman’dan gelenlerin yoğun olduğunu 
bildiren Tatar, konuşmasına şöyle devam 
etti: “Konya’nın başarıları ile gurur duyu-
yoruz. 4 milyar dolara yaklaşan ihracat 
potansiyeli ile sanayi çalışmaları ile Kon-
ya Türkiye’mizin bir gururu. Konya, Tür-
kiye’de büyük başarıları ile yeni Türkiye 
Yüzyılına büyük projeler ile imza atacak 
ve hepimizin gururu olacaktır.”
 Açılış konuşmalarının ardından protokol 
üyeleri, stantları ziyaret ederek ürünleri 
yakından inceledi. 
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Konya’mız coğrafya kitaplarında he-
pimize “Tarımın Başkenti” veya “Tür-

kiye’nin Tahıl Ambarı” olarak anlatılırdı. 
Şehir olarak bu özelliğimizi korumakla 
birlikte, özellikle son 40 yılda gösterdiği-
miz başarılarla yeni bir kimlik kazandık. 
Bu kimlik; “Sanayicilik Kimliği.” Hamdol-
sun Konya’mız bugün; Türkiye’nin en 
önemli sanayi üretim merkezlerinden 
biri haline geldi. Toplam 12 organize 
sanayi bölgemiz, 100’ün üzerinde sanayi 
sitemiz ve diğer sanayi alanlarımızla, 
dünyanın neredeyse tamamıyla ticaret 
yapıyoruz. 194 ülkeye, yıllık 3.2 milyar 

doların üzerinde ihracat gerçekleştiriyo-
ruz. İhracatımızın yüzde 97’sini de sanayi 
mamulleri oluşturuyor. Makine sanayi, 
otomotiv endüstrisi, gıda sanayi, demir 
ve demir dışı metaller, savunma sanayi, 
döküm, plastik, ambalaj, kimya, hidrolik, 
ayakkabı gibi pek çok sektörde öncü 
şehirler arasındayız. Makine ve aksamları 
sektöründe Türkiye’nin 4. büyük ihracat-
çısıyız. Otomotiv sektöründe yine Türki-
ye’nin 7. büyük ihracatçısıyız. Bugün bir 
araya gelmemize vesile olan Savunma 
ve Havacılık Sanayinde de ülkemizin 4. 
büyük ihracatçısıyız. Biz bu başarıların 

hepsi ile gurur duyuyoruz. 
ÜLKEMİZİN GELECEĞİNDEN EMİNİZ

Türkiye, içinde bulunduğumuz coğ-
rafyanın kilit taşıdır. Dolayısıyla; sanayi ve 
tarım başta olmak üzere her alanda, ya-
rın bugünden daha güçlü olmak zorun-
dayız. Güçlü olmak zorunda olduğumuz 
alanların başında da, savunma sanayimiz 
geliyor. Bugün; Sayın Cumhurbaşkanı-
mızın önderliğinde ülkemizin savunma 
sanayindeki yerlilik oranı yüzde 80’lere 
ulaştı. Artık kendi silahını, kendi tankını, 
kendi helikopterini, kendi İHA’sını, Sİ-
HA’sını üreten, hatta ihraç eden bir Türki-

SANAYİDEKİ BAŞARISI İLE, MARMARA HAVZASINA ALTERNATİF BİR ŞEHİR HALİNE GELEN KONYA’MIZ, ŞU ANDA BİR SIÇRAMA 

TAHTASINDA. BURADAN BİR ÜST SEVİYEYE ÇIKMAK İÇİN DEVLETİMİZİN DAHA ÇOK DESTEĞİNE İHTİYACIMIZ VAR. KONYA TEKNOLOJİ 

ENDÜSTRİ BÖLGEMİZE YENİ STRATEJİK YATIRIMLARIN YÖNLENDİRİLMESİ HUSUSUNDA DESTEK BEKLİYORUZ.  

MARMARA HAVZASINA ALTERNATİF OLAN 
KONYA, STRATEJİK YATIRIMLARI İSTİYOR

Konya Sanayi Odası Başkanı Mustafa Büyükeğen
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ye var. Bunun için gururluyuz, mutluyuz 
ve ülkemizin geleceğinden hamdolsun 
eminiz. 

KONYA’DA GÜÇLÜ BİR SAVUNMA 
SANAYİ EKOSİSTEMİ OLUŞTURULMASI 

HEDEFLENİYOR
Konya Sanayi Odası olarak biz de, 

ülkemizin yerli ve milli savunma sanayi 
hedeflerine katkıda bulunmak amacıyla 
bugüne kadar pek çok çalışma yaptık, 
yapmaya da devam ediyoruz. Şehrimiz-
de güçlü bir savunma sanayi ekosistemi 
oluşturabilmek için yoğun bir çalışma 
takvimi oluşturmuş durumdayız. Konyalı 
sanayicilerimizle birlikte, ana yüklenici 
firmalara iş gezileri düzenledik. YETEN 
ve EYDEP projelerinde etkin bir şekil-
de çalıştık. Savunma sanayinde daha 
disipliner çalışmalar yapmak amacıyla 
BÜSAT-Bütünsel Güvenlik, Sağlık ve Tek-
noloji Kümesi kurduk. Ana sanayi firma-
larımızla ikili iş görüşmeleri organize 
etmeyi sürdürüyor, tedarikçi geliştirme 
programları organize ediyoruz.  Sektö-
re yönelik yatırım araştırmaları yapıyor, 
eğitimler düzenliyoruz. Firmalarımızın 
kalite-sertifikasyon süreçlerinde ihtiyaç 
analizleri yapılmasına destek oluyoruz. 
Yine yaptığımız çalışmalarla; Konya’mıza 
Savunma Sanayi Başkanlığı İl Temsilcili-

ğini kazandırdık. Konya Sanayi Odamızın 
yürüttüğü çalışmaların da eseri olarak; 
Konya’mızdaki ana yüklenici firma sa-
yımız 3’e çıktı. Milli Savunma Bakanlığı-
mızın Onaylı Tedarikçi Listesi’ndeki 43 
Konyalı firmamızla da, ülkemizin yerli ve 
milli projelerine destek veriyoruz. Sek-
törde hayata geçirdiğimiz en önemli 
çalışmalardan biri de, bugün bir araya 
geldiğimiz Savunma Sanayi Tedarikçi 
Buluşmalarımızdır. Bu organizasyonu-
muz savunma sanayinin Anadolu’daki 
en büyük buluşması haline geldi. 

KONYA’DA TOPYEKÜN HAREKET 
ETME KABİLİYETİ GELİŞTİ

Konya’mız savunma sanayinde, top-
yekun hareket etme kabiliyetini geliştir-
miş bir şehirdir.  Bunun en güzel örne-
ğini; 24 Konyalı girişimcimizin bir araya 
gelerek, Aselsan ile birlikte şehrimize 
kazandırdığı, Aselsan Konya Silah Sis-
temleri Fabrikamızın yatırımında gördük. 
Yine Sayın Cumhurbaşkanımızın tevec-
cühleri ile, Aselsan Konya Silah Sistemleri 
Fabrikamızın da bulunduğu 1 milyon 
581 bin metrekarelik alan Konya Tekno-
loji Endüstri Bölgesi olarak ilan edildi.  
Malumunuz Anadolu’da “Yiğidin Hakkını 
Yiğide Vermek” diye bir söz vardır.  Hem 
Aselsan Konya Silah Sistemleri Fabrika-

mızın, hem de Konya Teknoloji Endüstri 
Bölgemizin Konya’mıza kazandırılmasın-
da büyük emek ve destekleri olan; Sayın 
Cumhurbaşkanımız Recep Tayyip Erdo-
ğan başta olmak üzere; önceki dönem 
Sanayi ve Teknoloji Bakanımız, Sanayi 
Komisyonu Başkanımız Mustafa Varank 
beye, AK Parti Konya Milletvekilimiz Ziya 
Altunyaldız beye, Büyükşehir Belediye 
Başkanımız Uğur İbrahim Altay beye, 
TSE Başkanımız Mahmut Sami Şahin 
beye, geçtiğimiz dönem Sanayi Oda-
sı Başkanımız Memiş Kütükcü beye ve 
emeği geçen herkese yürekten teşekkür 
ediyorum. Allah hepsinden razı olsun…
KONYA’YA STRATEJİK YATIRIMLARIN 

KAZANDIRILMASINI İSTİYORUZ
Sanayideki başarısı ile, Marmara Hav-

zasına alternatif bir şehir haline gelen 
Konya’mız, şu anda bir sıçrama tahta-
sında. Buradan bir üst seviyeye çıkmak 
için devletimizin daha çok desteğine 
ihtiyacımız var. Özellikle; Konya Tekno-
loji Endüstri Bölgemize yeni stratejik 
yatırımların yönlendirilmesi hususunda 
desteklerinizi bekliyoruz.  Ayrıca bu böl-
gemize, hızla bir Silah Test Merkezi yatı-
rımı kazandırılması hususunu özellikle 
istirham ediyoruz. Bu konuda sektörün 
yoğun bir talebi var.
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Günümüzde savunma sanayi, savun-
ma ve güvenlik ihtiyaçlarımızı karşı-

lama konusunda teknolojik bağımsızlık 
çok önemli bir duruma gelmiş durumda. 
Bunun farkını önemini, yaşadığımız sa-
vaşlar, çevremizde yaşanan hadiselerde 
çok net şekilde görmüş durumdayız. 
Son 20 yılda Sayın Cumhurbaşkanımız 
Recep Tayyip Erdoğan’ın güçlü liderliği, 
güçlü desteği ve yakın ilgisi sayesinde 
savunma sanayinde büyük bir atılım ger-
çekleştirdik. Çoğu ülkenin gıpta ile takip 
ettiği, savunma sanayine sahip olmuş 
durumdayız. Bugün itibariyle karadaki 

zırhlı araçlardan, denizdeki uçak gemi-
lerimize kadar elektronik harp sistemle-
rinden, İHA’lara, SİHA’lara kadar pek çok 
ürünü kendimiz tasarlayıp, üretip kendi 
güvenlik güçlerimize teslim edebilecek 
aşamaya gelmiş bulunuyoruz. Bugün 
deniz seviyesinin 600 metre altındaki 
deniz altılarımızdan, uzayda 36 bin kilo-
metre yörüngedeki haberleşme uydu-
larımıza kadar kendimiz yapabiliyoruz. 
SAVUNMA SANAYİ İHRACATININ 
ARTTIRILMASI İÇİN ÇALIŞIYORUZ

Tabi bu yaptığımız ürünleri, sadece 
kendi silahlı kuvvetlerimize teslim et-

miyoruz, aynı zamanda dünyanın farklı 
coğrafyalarındaki dost ve müttefik ülke-
lerde bu ürünleri kullanıyorlar. 

Bu ürünlere sahip olduk. Önümüz-
deki dönemlerde en büyük hedefimiz 
ihracat. Bu ürünlerin dünyanın pek çok 
noktasında kullanılmasını sağlamak için, 
ihracat için mücadele ediyoruz, bunun 
için gayret ediyor, bu hedef doğrultu-
sunda çalışıyoruz. İhracat sahasına çıktı-
ğınız zaman, orası gerçek bir ring. Orada 
herkes ile rekabet etmeniz gerekiyor. 
Bu rekabeti sağlayabilmemiz açısından 
bazı şeyler ön plana çıkıyor. Burada üç 

SAVUNMA SANAYİNDE BÜYÜK BİR ATILIM GERÇEKLEŞTİRDİK. ÇOĞU ÜLKENİN GIPTA İLE TAKİP ETTİĞİ SAVUNMA SANAYİNE SAHİP OLMUŞ 

DURUMDAYIZ. GELECEĞİN TEKNOLOJİLERİNİ TESPİT ETMEK VE BU TESPİT ETTİĞİMİZ TEKNOLOJİLERİ DE HERKESTEN ÖNCE YAPABİLMEK 

İÇİN ÇALIŞIYORUZ. ÇIĞIR AÇAN, SAHADA  SÜRPRİZ ETKİSİ YAPAN TEKNOLOJİLERİ YAPAN İLK ÜLKE OLMAK İÇİN GAYRET EDİYORUZ.

GIPTA İLE BAKILAN BİR SAVUNMA 
SANAYİSİNE SAHİBİZ

Cumhurbaşkanlığı Savunma Sanayii Başkan Yardımcısı Mustafa Murat Şeker 
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tane temel parametre var. Bunlardan ilki 
hız. Daha hızlı olmak zorundayız. İkinci-
si maliyet. Daha iyi maliyet sunmalıyız. 
Üçüncüsü kapasite. Yani ihtiyacı karşı-
layabilecek kapasiteye sahip olmamız 
lazım. Bunu oluşturabilmek için sağlıklı 
bir ekosisteme ihtiyacımız var. 

Savunma Sanayii Başkanlığı olarak 
biz burada bir piramit öngörüyoruz. Sa-
vunma sanayi ekosistemini bu şekilde 
öngörüyoruz. Bu piramidin en tepesinde 
Aselsan, TUSAŞ, Roketsan gibi ana yük-
lenici firmalarımız, bizim ana entegratör-
lerimiz var. Ama bunun altında, bunları 
destekleyen yan sanayilerimiz, KOBİ’leri-
miz alt yüklenicilerimizin olması gereki-
yor. Onların altında da insan kaynağını, 
teknolojiyi geliştiren araştırma kuruluşla-
rımızın ve üniversitelerimizin yer alması 
gerekiyor. Bu ekosistemi oluşturmak için 
bizlerde gayret ediyoruz. Konya’da dü-
zenlediğimiz bu faaliyeti de bunun bir 
parçası olarak değerlendirebiliriz. 
AR-GE HARCAMALARI 40 KAT ARTTI

Bazı rakamları paylaşmak istiyorum. 
Bugün itibariyle bütün sektörümüzün 
cirosu 12 milyar doları, yönettiğimiz 
portföyün büyüklüğü 90 milyar doları 

aşmış durumda. Bir taraftan da tekno-
lojiye yönelik yaptığımız faaliyetler var. 
Ar-Ge harcamalarımız 2002’ye göre 40 
kat artmış durumda ve 2 milyar dolar 
Ar-Ge’ye para ayrılabiliyor. Sektörde 
çalışan sayısı bugün 80 bin, sektördeki 
firma sayımız 3 binin üzerinde. Dolayı-
sıyla böyle bir büyüklüğü yönetmemiz 
gerekiyor. Bunun için de sağlıklı bir eko-
sistemi oluşturmamız lazım. Bu doğrul-
tuda, Savunma Sanayii Başkanlığı olarak 
tedarikçi sistemini destekleyebilmek için 
değişik teşviklerimiz, mekanizmalarımız 
var. Bunlardan en önemlisi bilgiye sahip 
olmamız lazım. Hangi kabiliyet, kapasite 
var. Bunun için oluşturduğumuz YETEN 
programımız var. Yetenek envanterine 
firmalarımız kendilerini kaydediyor. Biz 
bütün ekosistemde nerede ne olduğu-
nu bilebiliyoruz. Projelerimizi planlarken 
bu kapasiteyi dikkate alarak planlıyoruz. 
Bir diğer uygulamamız EYDEP uygula-
ması savunma sanayi ile ilgili. Burada da 
savunma sanayinde iş yapmak isteyen 
firmalarımızı belirli kriter setlerimize göre 
denetliyor, onlara belirli puanlar veriyor, 
eksiklerini gidermesi için teşvikler veri-
yoruz. Bu firmalarımıza belirli konularda 

hibeler, krediler vererek kalitelerini daha 
yukarı çıkarmak istiyoruz. 
SAVUNMA SANAYİNDE ÇIĞIR AÇAN 

ÜLKE OLMAK İÇİN GAYRET EDİYORUZ
Savunma sanayinde çalışmak için 

belirli kalite standartlarının oluşması la-
zım. Bir taraftan da bunların geliştirilmesi 
için çaba gösteriyoruz. Firmalarımıza 
ciddi anlamda kredi desteği oluşturu-
yoruz. TL bazlı, düşük faizli, uzun vadede 
ödenecek krediler kullandırtıyoruz. İnşal-
lah yakın zamanda buradaki kullandıra-
cağımız kredi miktarını artırarak devam 
ettireceğiz. 

Belirli alanlarda elde ettiğimiz üstün-
lüğü koruyabilmek için, dünyanın yap-
madıklarını da yapmaya çalışıyoruz. Şu 
anda yaptığımız bir çalışmada geleceğin 
teknolojilerini tespit etmek ve bu tespit 
ettiğimiz teknolojileri de herkesten önce 
yapabilmek için çalışıyoruz. Çığır açan, 
sahada  sürpriz etkisi yapan teknolojileri 
yapan ilk ülke olmak için gayret ediyo-
ruz. AR-Ge faaliyetlerimiz bu anlamda 
devam ediyor. Son 5 yılda 70’e yakın 
Ar-Ge çalışması gerçekleştirdik. 
Bu organizasyonun yapılmasında emeği 
geçen herkese teşekkür ediyorum.
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Bir ülkenin savunma sanayi olanakla-
rını, yerli ve milli imkânlarla geliştir-

mesi ve güçlü bir hale getirmesi hayati 
bir gerekliliktir.  Özellikle Türkiye gibi 
zorlu bir coğrafyada yer alan bir ülkenin, 
savunma sanayi alanında mutlak surette 
güçlü olması gerekir. Hamdolsun, ülke-
miz son 21 yılda, Cumhurbaşkanımız 
Sayın Recep Tayyip Erdoğan’ın liderli-
ğinde bu alanda eşine az rastlanır bir 
başarı öyküsü yazdı. 
TÜRK SAVUNMA SANAYİ GÜCÜNÜ 

İSPATLADI
Türk savunma sanayisi artık gücünü 

tüm dünyaya ispatlamış durumdadır. 
Türkiye’nin savunma sanayideki yük-
selişine, Konya’mız da oldukça önemli 
katkılar sundu ve sunmaya devam edi-

yor. Şehrimizin savunma ve havacılık 
alanındaki üretim altyapısı, ulusal ve 
yerel politikaların da etkisiyle ülkemizin 
en güçlü ve en organize altyapılarından 
birisi haline gelmiştir. Osmanlı döne-
minde baruthaneler ve silah depolarıyla 
başlayan, 1914 yılında ise Huğlu’da bir 
kalkınma modeli haline gelen Konya’nın 
savunma sanayi serüveni, 109 yıllık sağ-
lam temellere dayanmaktadır. Bu te-
meller sayesinde Konya’mız ciddi bir 
savunma sanayi ekosistemi inşa etmiş 
ve özellikle ateşli ve uzun namlulu hafif 
silah kategorisinde dünya çapında tanı-
nan bir marka haline gelmiştir.

SİLAH VE MÜHİMMAT 
ÜRETİCİLERİNİN YÜZDE 63’Ü 

KONYA’DA 

Türkiye’deki 822 silah ve mühim-
mat üreticisi firmanın 517’si, yani yüzde 
63’ü Konya’da bulunmaktadır. Bu yüksek 
oran, Konya’nın bu alanda elde ettiği 
başarının ayrı bir göstergesidir.

Şehrimiz bugün savunma sanayi-
de Türkiye’nin en fazla ihracat yapan 4. 
ili konumundadır. Özellikle de Türkiye 
av tüfeği ihracatının yüzde 45’e yakını 
Konya’mızdan yapılmaktadır. Huğlu’daki 
tesislerimiz, ülkemizin en önemli savun-
ma sanayi tesisleri arasında yer alıyor. 
Oradaki firmalarımız hakikaten büyük 
bir başarı örneği sergiliyor. Öte yan-
dan Konya Büyükşehir Belediyesi olarak 
hayata geçirdiğimiz Teknoloji Endüstri 
Bölgemizde, Türkiye’nin en önemli mar-
kalarından biri olan ASELSAN’a ev sa-

OSMANLI DÖNEMİNDE BARUTHANELER VE SİLAH DEPOLARIYLA BAŞLAYAN, 1914 YILINDA İSE HUĞLU’DA 
BİR KALKINMA MODELİ HALİNE GELEN KONYA’NIN SAVUNMA SANAYİ SERÜVENİ, 109 YILLIK SAĞLAM 
TEMELLERE DAYANMAKTADIR.

KONYA’NIN 109 YILLIK SAVUNMA SANAYİ GEÇMİŞİ VAR

Konya Büyükşehir Belediye Başkanı Uğur İbrahim Altay
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hipliği yapıyoruz. ASELSAN Konya Silah 
Sistemleri Fabrikamız, Türkiye’nin ihti-
yacı olan pek çok savunma sistemini en 
yüksek verimlilikle üretmeyi sürdürüyor.
KONYA, ÜLKEMİZİN YÜKSELİŞİNE 

KATKI SUNMAYA DEVAM EDİYOR
Şehrimizde faaliyet gösteren tüm 

savunma sanayi firmalarımız, her geçen 
gün artan bir ivmeyle, Konya’nın bu 
alandaki payını artırmaya ve ülkemizin 
yükselişine katkı sunmaya devam 

ediyorlar.Ayrıca Büyükşehir Belediyemiz 
çatısı altındaki Kapsül Teknoloji Platfor-
mu’nda bir araya gelen gençlerimiz; akıl-
lı şehir, veri analitiği, tasarım ve mimari 
gibi çalışmaların yanında, savunma sa-
nayi konusunda da önemli çalışmalara 
imza atıyorlar. 

Şehrimiz yalnızca savunma sanayi 
alanında değil; makine imalatı, yedek 
parça, gıda sanayi, medikal, biyokimya, 
enerji, yazılım, lojistik gibi farklı sektör-

lerde de söz sahibidir. Son 21 yılda ger-
çekleştirilen büyük sanayi atılımı saye-
sinde Konya bugün; binlerce sanayicisi, 
üreticisi ve ihracatçısıyla; 180’den fazla 
ülkeye yıllık 3 milyar doları aşkın ihracat 
yapar duruma gelmiştir. 

Bu önemli başarılara imza atan ve 
şehrimizin kalkınması için gayret göste-
ren tüm sanayi kuruluşlarımıza ve oda-
larımıza bu vesileyle teşekkür etmek 
istiyorum.
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Savunma sanayi, bir askeri güç de-
ğildir. Savunma sanayi aslında, as-

keri gücün ötesinde bir teknoloji gücü, 
ekonomik güç hatta bir siyasi güçtür. 
1940’larda Nuri Demirağ ile başlayan 
havacılık hikayemiz, 70’li yıllarda ve 80’li 
yıllarda bugün çınar ağaçlarına dönüş-
tüğünü gördüğümüz savunma sanayi 
şirketlerimiz ve tüm Türkiye’ye yayılan 
tedarik zinciri. İşte bu bir ekosistem. 
Bu,  Türkiye’nin imkanlarını bir hedef 
doğrultusunda insan kaynakları ile tek-
noloji dönüşümü ile savunma sanayini 
ekonomik, askeri ve siyasi güce taşıma 
vizyonudur. 
YERLİLİK ORANININ YÜZDE 80’LERE 

ÇIKMASI BİR VİZYON VE 
PARADİGMA DEĞİŞİMİDİR

Bütün bunlar aslında bir anlayışın, 
bir inancın, vizyonun eseridir. Savun-
ma sanayini geliştirebilmek için bir ka-
rarlılığa, bir liderliğe bir çelik iradeye 
ihtiyaç vardı. 20 yıldır bu liderliğin Tür-
kiye Cumhuriyetini nereye getirdiğini 
gösterdi. Cumhurbaşkanımız Recep 

Tayyip Erdoğan’ın önderliğinde, onun 
liderliğinde gizli ambargolara, ihracat 
kısıtlamalarına rağmen Türkiye’nin sa-
vunma sanayini yüzde 20 kendi ken-
dine yeterlilik oranından yüzde 80’e 
çıkaran irade ve anlayış bizi, Türkiye 
Cumhuriyeti’ni savunma sanayi ve tek-
noloji ülkesi haline getirdi. 

İnsan kaynaklarımız ile Teknofestler-
deki gençliğimizin bu alana yönelmesi 
ile ve Milli  Savunma Bakanlığı’mızın 
onaylı tedarikçileri ile Aselsan Konya 
örneğinde olduğu gibi, savunma sanayi 
şirketlerimizin Anadolu’ya teknolojiyi 
transfer etme, oradaki tüm tedarikçileri 
teknoloji evrimini yaşatma hamlesidir 
bu. Bu bir vizyon, dönüşüm ve para-
digma değişimidir. Bu, Türkiye’nin tam 
bağımsız savunma sanayini tüm kısıtla-
malara rağmen yüzde 80’lere getirme 
iradesiydi. Hamdolsun bunu başardık. 
Türkiye’nin bu konuma gelmesinde 
liderliği ile ülkemizi buralara getiren 
çok değerli Cumhurbaşkanımıza şük-
ranlarımı sunuyorum. Cumhurbaşkanı 

Yardımcımıza, Kalkınma Bakanlığı dö-
neminde ve Başbakan Yardımcılığı dö-
neminde bu alandaki çalışmalarından 
dolayı teşekkürlerimi sunuyorum. Tüm 
savunma sanayi şirketlerimize, tedarik-
çilerimize ve Konyalı sanayicilerimize, 
Konya’yı Türkiye’nin 4. ihracatçısı yapan 
tüm üreticilerimize, çalışanlarımıza yü-
rekten teşekkür ediyorum. 

SAVUNMA SANAYİ ASKERİ GÜCÜN ÖTESİNDE BİR GÜÇ
AK Parti Konya Milletvekili Ziya Altunyaldız

SAVUNMA SANAYİ, BİR ASKERİ GÜÇ DEĞİLDİR. SAVUNMA SANAYİ ASLINDA, ASKERİ GÜCÜN ÖTESİNDE BİR TEKNOLOJİ GÜCÜ, 
EKONOMİK GÜÇ HATTA BİR SİYASİ GÜÇTÜR.
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Konya ilmin, irfanın çokça cari olduğu 
bir şehir. Günümüzde de bilimsel 

faaliyetlerin eğitim faaliyetlerinin üni-
versiteleri ile, sanayicileri ile teknolojik 
alt yapısı ve iyi bir iletişim ile çok yüksek 
derecede katma değer üretildiğini be-
lirtmek istiyorum. 

Esasen savunma sanayi denilince 

genel sanayileşme politikamızın bir 
parçası olarak algılamak lazım. Yüksek 
teknoloji, yeşile duyarlı, Ar-Ge faaliyet-
lerini yoğunlaştırmış, milli, yerli  bir sa-
nayi stratejimiz var. Aynı zamanda hem 
bölgeler arasında hem sektörler arasına 
dengeli bir gidişatı dizayn eden ulusal 
sanayi stratejimiz var. 

Konya’mızdaki bütün sanayiciler, 
yatırımcılar yüksek derecede bir iştirake 
sahip. Bu motivasyonun kaybolmaması 
bizim için çok önemli. Eğitime, marifete 
olduğu gibi bu eğitim ve marifetin tü-
revi olan teknolojinin geliştirilmesi, bilgi 
teknolojilerinin iyi kullanılması, bun-
ların her şeyden önce insana hizmet 
mecrasında yönlendirilmesi önemli bir 
keyfiyet. Bunun da Konyalı eşrafımız 
tarafından öncelenmiş olması yine şeh-
rimizin önemli bir zenginliği. 
ÜLKEMİZ ADINA BEREKET GETİRECEK

Savunma sanayi alanında son za-
manlarda özellikle Aselsan Konya’nın 
çok iyi bir örnek teşkil ettiğini ifade et-

mek istiyorum. Emeğe dayalı bir husu-
siyeti var. Köyde atölyelerde savunma 
sanayinin nüvesini oluşturacak av tüfek-
lerinin yapımı noktasında Beyşehir’in iki 
beldesinde yapılan faaliyetler ve bunla-
rın kooperatifleşmesi çok önemli. 

Bugün, köyde alnının teri ile üre-
tim yapan insanların kooperatifinin 
Aselsan Konya’ya ortak olmasını çok 
önemsiyoruz. Yine il merkezindeki sa-
nayicilerimizin buraya ortak olmasını 
çok önemsiyoruz. Bu savunma sanayi-
nin yerlileşmesinin, millileşmesinin çok 
önemli bir ifadesi. Hem köyde 150 yıllık 
mazisi olan kooperatifin ortak olması, 
hem de 20’den fazla Konyalı sanayicinin 
buna ortak olması. Artık bu firmanın 
küresel rekabet gücü olan bir firma ka-
tegorisine girmesi, şehrimiz açısından 
çok kıymetli. 

İnşallah bu motivasyon, bu iletişim 
ve dayanışma hep beraber hem şehirsel 
anlamda bereketi getirecek hem ülke-
miz adına bereketi getirecek. 

ASELSAN KONYA ÇOK İYİ BİR ÖRNEK TEŞKİL EDİYOR
Konya Valisi Vahdettin Özkan 

BEYŞEHİR’İN İKİ BELDESİNDE SAVUNMA SANAYİNİN NÜVESİNİ OLUŞTURACAK AV TÜFEKLERİNİN YAPIMI VE BUNLARIN 
KOOPERATİFLEŞMESİ, BU KOOPERATİFİN BUGÜN ASELSAN KONYA’YA ORTAK OLMASINI ÇOK ÖNEMSİYORUZ. YİNE KONYALI 

SANAYİCİLERİMİZİN BURAYA ORTAK OLMASINI ÇOK ÖNEMSİYORUZ. 
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Geçmişte  yaşanan tecrübe ler 
bize savunma ürünlerinin tasa-

rımında ve üretiminde tam bağımsız 
bir  konuma er işmemizin olmazsa 
olmaz olduğunu göstermiştir. Böl-
gesel krizlerin yoğun yaşandığı bir 
coğrafyada bulunan ülkemiz ,  bi r 
taraftan küresel güvenlik paradig-
masının bel i r ley ic i ler inden bir is i 
olmak, diğer taraftan da savunma 
alanında sürekli teyakkuzda bulun-
mak durumundadır. Bununla birlikte 
küresel barış, istikrar ve güven ikli-

minin tesisi yönünde milli savunma 
sanayimizi  gel işt i rdikçe bölge ve 
dünya barışına vereceğimiz katkının 
da artacağına inanıyoruz.

TÜRK SAVUNMA SANAYİNİN 
BAŞARILARI KENDİNİ GÖSTER-

MEKTEDİR
2002 yılında yaklaşık 5,5 milyar 

do lar  bütçe l i  savunma pro je le r i 
yürütürken geldiğimiz noktada 16 
katlık bir artış ile 90 milyar doların 
üzer ine ulaşmış durumdayız.   Ba-
şarısını sahada ispat etmiş insansız 

hava araçlarının tasarımı, üretimi ve 
satışında Türkiye, dünyanın ilk 3-4 
ülkesi arasında yer almaktadır. Di-
ğer taraftan kara ve deniz savunma 
araçlar ında dünyada kendi  savaş 
gemisini tasar layan, inşa eden ve 
idamesini gerçekleştirebilen 10 ül-
keden biriyiz. Milli savunma projesi 
sayımız 850’yi aşmış durumda.

HER BİR PROJENİN AYRI BİR 
BAŞARI HİKAYESİ VAR

Türkiye, geçmişte küresel savun-
ma sanayi  pazar ında sadece al ıc ı 

CUMHURİYETİMİZİN 100’ÜNCÜ YILINI GERİDE BIRAKTIK ŞİMDİ YENİ BİR YÜZYILA GİRİYORUZ TÜRKİYE YÜZYILI. KONYA ÖNCÜ 

İLLERİNDEN BİRİSİ OLACAK. ÜLKEMİZİN YERLİ VE MİLLİ SAVUNMA SANAYİİ POLİTİKASINA KONYA’DAN OLUŞTURULAN 

SAĞLAM EKOSİSTEMLE AZAMİ DESTEK BEKLİYORUZ.

KONYA’DAN, YERLİ VE MİLLİ SAVUNMA SANAYİ 
POLİTİKASINA AZAMİ DESTEK BEKLİYORUZ

Cumhurbaşkanı Yardımcısı Cevdet Yılmaz
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olarak değer lendir i l i rken,  bugün 
önemli bir üretici ve ihracatçı konu-
muna yükselmiştir.  Paramızla dahi 
bize verilmiyordu. Halen ambargo-
larla karşı karşıyayız kötü komşu in-
sanı ev sahibi yapar diye bir söz var. 
Savunma ve havacılık sanayii sektö-
rü, Ekim ayında 514 milyon 746 bin 
dolar ihracat gerçek leştirdi .  2023 
yılının ilk on ayındaki toplam sektör 
ihracatı 4,3 milyar dolara ulaştı. 2023 
sonuna k adar hedefimiz 6 milyar 
dolar. Sadece bu yıl içinde gerçek-
leşen başarılara baktığımızda dahi 
savunma sanayi alanında ne kadar 
yol katedildiği ortaya çıkacaktır. 

Bu yıl içinde; Dünyanın ilk SİHA 
gemisi, ülkemizin en büyük askeri 
gemisi olan Çok Maksatlı Amfibi Hü-
cum Gemimiz TCG ANADOLU, De-
niz Kuvvetleri Komutanlığına teslim 
edildi.  ULAQ silahlı insansız deniz 
aracımızın seri üretimine başladık . 
SANCAR, SALVO, MARLİN ASV İDA’la-
r ımızın gel işt i rmesi  sürüyor.  Mil l i 
Muhar ip Uçağımız KAAN hangar-
dan çıkıp motorunu çalıştırdı, uçuş 
test ler i  iç in çal ışmalara başlandı . 
İ lk uçuşun 2023 yılında gerçekleş-
tirilmesi hedefleniyor. Yine yıl sona 
ermeden MMU’nun seri üretimine 
başlanması hedefleniyor. Bayraktar 
KIZILELMA İnsansız Savaş Uçağımız 
ilk uçuşunu yaparak, bu alanda dün-
yada öncü oldu. Muharip İnsansız 
Savaş Uçağı KIZILELMA’nın çeşit l i 
uçuş manevra testleri ve mühimmat 
entegrasyonlarına devam ediliyor. 
ANKA-3 Muharip İnsansız Uçak Sis-
temi taksi testlerine başladı ve daha 
yüzlerce projemiz devam ediyor. 
Her bir projemiz ayrı bir başarı hikâ-
yesi ve gerisinde nice fedakârlıklar, 
emekler, çabalar var.

YÜKSELEN SAVUNMA SANAYİ 
EKOSİSTEMİNE KONYA ÖNEMLİ 

KATKILAR VERECEKTİR
Türk iye  Yüz y ı l ı ’nda deniz  s i s -

temlerinden havacılık sistemlerine, 
kara araçlarından motor geliştirme 
projeler ine uzay çal ışmalar ından 
elektronik harp, radar ve füze mü-
himmat projelerine pek çok alanda 

konumumuzu güçlendireceğiz. Yük-
selen savunma sanayi ekosistemiyle 
Konya’nın bu doğrultuda önemli 
katkılar vereceğine inanıyorum.

2022 yılında 135,8 milyon dolar 
ihracat yaparak, Türkiye’de en fazla 
Savunma ve Havacıl ık İhracatı ya-
pan i l ler arasında Konya 4. Sırada 
yer almaktadır.  Konya’dak i savun-
ma ekosistemin tarihsel temelleri 
as l ında Huğlu’da başlayan ve bir 
k alk ınma modeli  hal ine dönüşen 
silah imalat ekosistemine yani 108 
yıllık bir geçmişe dayanmaktadır. Bu 
köklü geçmişiyle bugün tabanca ve 
askeri amaçlı olmayan ateşli silah-
lar  ve benzer i  a let ler  sektöründe 
90 f irma i le hem en çok üreticiye 
sahip i l ,  hem de en büyük üretim 
kapasitesine sahip il konumundadır. 
Konya girişimci atmosferi sürdüren 
bir ilimiz. 

KONYA’DA YENİ ANA SANAYİ 
YATIRIMLARI 

GÖRECEĞİMİZE İNANIYORUM
Cumhuriyetimizin 100’üncü yılı-

nı geride bıraktık simdi yeni bir yüz-
yıla giriyoruz Türkiye Yüzyılı. Konya 
öncü illerinden birisi olacak.  Ülke-
mizin Yerli ve Milli Savunma Sanayii 
politikasına Konya’dan oluşturulan 
sağlam ekosistemle azami destek 
bekliyoruz.

Savunma sanayii alanındaki 136 
milyon dolarlık ihracatın orta vade-
de 600 milyon dolara yükseleceğine, 

SSB Listesinde bulunan 3 Konyalı 
Yerli Ana Yüklenici Firma sayısının 
en az 10’a çıkacağına, Konya Tek-
noloji Endüstri Bölgesinde yeni Ana 
Savunma Sanayi Yatırımları görece-
ğimize ve katma değerli  üretimin 
artacağına inanıyorum. 

Sanayi ve Teknoloji Bakanlığımı-
zın Mevlana Kalkınma Ajansı eliyle 
hazırladığı “Konya ve Karaman’daki 
Savunma Sektörü Kabil iyet Atlası” 
çal ışmasına göre bölgede potan-
siyel büyük . Diğer taraftan Konya 
Sanayi Odası ’nın savunma sanayii 
sektörünü geliştirmek ve bölgede 
sektöre l  an lamda b i r  ek os i s tem 
oluşturmak amacıyla kümelenme 
faaliyetleri ve tedarikçi geliştirme 
programları takdire şayan. 7. Konya 
Savunma Sanayi  Tedar ikçi  Buluş-
ması vesilesiyle özellikle yurtdışın-
dan sektöre ilgi duyan yatırımcıları 
Konya’nın sahip olduğu üretim po-
tansiyelini değerlendirmeye davet 
ediyorum.

7 ’inc i  K onya Savunma Sanayi 
Tedarikçi Buluşmaları programının 
düzenlenmesinde emeği geçen Sa-
vunma Sanayi Başkanlığımız ve Kon-
ya Sanayi Odası’na, tüm paydaşlara, 
kurum ve kuruluşlarımıza teşekkür 
ediyorum.Yur tdışından programa 
gelen misafirlerimizin Konya’nın ma-
nevi ve kültürel iklimini de teneffüs 
ederek ülkelerine sağlıkla dönmele-
rini temenni ediyorum. 
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Anavatanımız Türkiye Cumhuriye-
ti’nin milli savunma sanayisinde 

gerçekleştirdiği başarılar, bizleri de 
Kuzey K ıbr ıs  Türk Cumhur iyet i ’n-
den baktığımızda son derece mutlu 
etmektedir.  Tüm k atk ıs ı  olanlara , 
bu başar ı lara imza atanlara Cum-
hurbaşkanı Sayın Recep Tayyip Er-
doğan’ın liderliğinde gösterilen bu 
asrın başarılarına bir kez daha selam 
olsun diyorum. 

Milli  savunma sanayine verilen 
değer, son 20 yılda gerçekten çağ 
atlamış ve bugün yerli ve milli des-

tek yüzde 80 oranlarına ulaşmıştır. 
Biz Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti’n-
den baktığımızda diğer Türk devlet-
leri ile birlikte, ana vatanımız Türkiye 
Cumhuriyeti’nin bu başarılarını bü-
yük gurur i le izl iyoruz. Sizleri  tek-
rar tebrik ediyorum. Milli savunma 
sanayinin oluşumuna ve katk ısına 
tüm tedarikçi ler i  de alt ını çizerek 
kutlamak istiyorum. Bütün bu başa-
rılarda binlerce mühendis, her türlü 
katkısını yapmakta olan ana vatanın 
çeşit l i  bölgeler indek i  bu i radeye 
katk ısını koyan insanlar olduğunu 

biliyorum. Hepsini kutluyorum. Hep-
sini tebrik ediyorum. 

DOĞU AKDENİZ’DEKİ 
VARLIĞIMIZI GÜÇLENDİREBİLMEK 

EN BÜYÜK TEMENNİMİZ
Kuzey K ıbr ıs Türk Cumhuriyeti 

olarak , üniversitelerimiz i le Ar-Ge 
çalışmalarımız ile farklı sektörlerdeki 
başar ı lar ımız i le inşal lah gün ge -
lir biz de bu onurlu, gururlu büyük 
milli ekosistemin bir parçası oluruz. 
Sayın Cevdet Yılmaz ’a buradan bu 
çağrıyı yapıyorum. 

Doğu Akdeniz ’dek i  i rademiz i , 

DOĞU AKDENİZ’DEKİ İRADEMİZİ, DOĞU AKDENİZ’DEKİ HER TÜRLÜ MİLLİ VE ULUSAL ÇIKARLARIMIZIN KORUNMASI 

BAKIMINDAN, KUZEY KIBRIS TÜRK CUMHURİYETİMİZİ GÜÇLENDİREBİLMEK İÇİN BÖYLESİNE ÖNEMLİ ÇALIŞMALARA ZEMİN 

HAZIRLAYIP, GELECEKTE BU MİLLİ EKOSİSTEMİN BİR PARÇASI OLMAK BİZLERİ DAHA GÜÇLÜ KILACAKTIR.

TÜRKİYE’DEKİ MİLLİ SAVUNMA SANAYİ 
EKOSİSTEMİNİN BİR PARÇASI OLMAK, KKTC’Yİ DAHA 
GÜÇLÜ KILACAKTIR

Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti Cumhurbaşkanı Ersin Tatar
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Doğu Akdeniz ’dek i her türlü mill i 
ve ulusal çıkarlarımızın korunması 
bakımından, Kuzey Kıbrıs Türk Cum-
huriyetimizi güçlendirebilmek için 
böylesine önemli çalışmalara zemin 
hazırlayıp, gelecekte bu milli  eko-
sistemin bir  parçası  olmak bizler i 
elbette daha güçlü kılacaktır. Sizlere 
bir kez daha teşekkür ediyorum. 
Türkiye’mizin yeni Türkiye yüzyılında 
daha büyük başarılara imza atabil-
mesi, daha güçlü bir devlet olarak 
hem kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti 
ile hem diğer Türk devletleri ile ge-
leceğe daha emin adımlar i le hep 
birlikte yürüyebilmemizin mutlulu-
ğunu bahtiyarlığını hep birlikte ya-
şayabilmemiz en büyük temennimiz 
ve dileğimizdir. 

Oradaki mücadelemiz ile büyük 
mi l let in  ayr ı lmaz  ve  k opmaz b i r 
parçası olarak Doğu Akdeniz ’dek i 
bu bağımsız Türk devletini  yaşat-
mak ve Mavi  Vatandak i  ulusal  ç ı-
kar ve menfaatlerimizin korunması 
adına,  İHA’lar ımız i le SİHA’lar ımız 
i le ve diğer mill i  araçlar i le Akde-
niz ’in genel inde mil let imizin her 
tür lü var l ığını  sürdürebilmek için 
çalışıyoruz. Oradaki yapıyı güçlen-
dirmek en büyük temennimiz ve 
dileğimizdir.  Bunun için mücade-
le ediyoruz. Cumhurbaşkanı olarak 
ben her zaman Türkiye Cumhuriyeti 
ile uyum içinde çalışıyor, Türkiye ile 
birlikte yeni siyasetimizi geliştirirken 
bunun gerekçelerini en iyi şekilde 

tüm dünyaya anlatabilmek için ça-
lışıyorum.

 Temelde Rumlar ile ortaklık içe-
ren ve bizim her zaman çok önem 
ve değer verdiğimiz ana vatanımız 
Türkiye Cumhuriyeti ile kadim olan 
milli ve her türlü öneme haiz bağ-
lar ımız ın  kopar t ı lmas ına yönel ik 
federal zihniyeti reddettiğimizi bir 
kez daha ifade ediyorum. Artık yeni 
siyaset iki devletli siyaset. 
KONYA’NIN BAŞARILARI İLE GURUR 

DUYUYORUZ
Konya ve Karaman bölgelerinden 

Kıbrıs’a gitmiş, orada kök salmışız. 
Şimdi Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti 
ile yolumuza devam ediyoruz. Tüm 
Konyalı lara bir  hemşeri ler i  olarak 
buradan sevgilerimi paylaşıyorum. 

Konya’mızın başarıları ile gurur 
duyuyoruz. 4 milyar dolara yak la-
şan ihracat potansiyel i  i le  sanayi 
çal ışmalar ı  i le tar ımdak i başar ı lar 
ile Konya, Türkiye’mizin bir gururu. 
Konya, Türkiye Cumhuriyeti’nin yeni 
Türkiye Yüzyılına inşallah büyük pro-
jeleri ile imza atacak, katkı koyacak 
ve hepimizin gurur olacaktır. 
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7. Konya Savunma Sanayi Tedarikçi Buluşmaları kapsamında, Makine Kimya Endüstrisi Kurumu A.Ş., Aselsan, 56. 
Bakım Fabrika Müdürlüğü, Aselsan Konya, TEİ, TUSAŞ, Emniyet Genel Müdürlüğü, Milli Savunma Bakanlığı Askeri 
Fabrikalar Genel Müdürlüğü gibi ana sanayi firmaların ve kurumların temsilcileri, Konya’da savunma sanayine çalışan 
ya da çalışma kapasitesi bulunan firmaları ziyaret ederek, incelemelerde bulundu. 

Konya Sanayi Odası tarafından düzenlenen 7. Konya Savunma Sanayi Tedarikçi Buluşmalarının açılışını ger-
çekleştiren Cumhurbaşkanı Yardımcısı Cevdet Yılmaz, programın devamında, Konya Valisi Vahdettin Özkan, AK 
Parti Konya Milletvekili Ziya Altunyaldız, Konya Büyükşehir Belediye Başkanı Uğur İbrahim Altay, Konya Sanayi 
Odası Başkanı Mustafa Büyükeğen ve beraberindeki heyet ile birlikte Aselsan Konya Silah Sistemleri Fabrikasını 
ziyaret etti. Yılmaz, burada üretilen ürünleri yakından inceleyerek bilgi aldı. 

CUMHURBAŞKANI YARDIMCISI YILMAZ, ASELSAN 
KONYA FABRİKASINI GEZDİ

ANA SANAYİ FİRMALARI, KONYALI FİRMALARI ZİYARET ETTİ 



KAPAK: SAVUNMA SANAYİİ KAPAK: SAVUNMA SANAYİİ 

KIŞ 2024 | 25

ANA SANAYİ FİRMALARI İLE 
296 İKİLİ İŞ GÖRÜŞMESİ YAPILDI

Konya Sanayi Odası tarafından 
düzenlenen 7. Konya Savunma Sa-
nayi  Tedar ikçi  Buluşmalar ı  k apsa-
mında, Konyalı sanayiciler ana sanayi 
f irmaları i le  296 ik i l i  iş görüşmesi 
gerçekleştirdi. İkili iş görüşmelerine 
Aselsan, Askeri Fabrikalar Genel Mü-
dürlüğü, BMC Otomotiv, BMC Power, 
Havelsan, Roketsan, TUSAŞ, STM Sa-
vunma,  TÜBİTAK Bi lgem, TÜBİTAK 
SAGE ve Mak ine K imya Endüstr is i 
A.Ş. temsilcileri katıldı.
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TÜRK SAVUNMA SANAYİNİN
GELECEĞİ PANELDE 
KONUŞULDU

7. Konya Savunma Sanayi Tedarikçi Buluşmaları kapsamında, Savunma Sanayii Başkanlığı’nın organizas-
yonunda, Tedarikçi Geliştirme Programı düzenlendi. Düzenlenen etkinlik ile, Savunma Sanayii Başkanlığı, 
Aselsan, TUSAŞ, Roketsan, Havelsan ve STM firma temsilcileri, firmalarına ilişkin bilgilendirmeler yaparken, 
tedarikçi olmak isteyen firmaların da hangi yolları izlemesi gerektiği anlatıldı.  

7 .  Konya Savunma Sanayi Tedar ikçi  Buluşmalar ı 
kapsamında, “ Türk Savunma Sanayiinin Geleceği ve 
Konya’nın Ekosistemdeki Yeri” konulu panel gerçek-
leştirildi. BMC Power Genel Müdürü Mustafa Kaval’ın 
moderatörlüğünde gerçekleştirilen panelde, ASELSAN 
Genel Müdür Yardımcısı Nuh Yılmaz,  STM Genel Müdür 
Yardımcısı Yakup Arslan,  TUSAŞ Mühendislik Genel Mü-
dür Yardımcısı Dr. Özkan Altay ve   ROKETSAN Satınalma 
Direktörü Adil Sezengöz hem Türkiye savunma sanayini 
anlattı hem de Konya’nın bu ekosistemde nerede bu-
lunduğuna dair bilgiler verdi. 

ANA  SANAYİ  FİRMALARI, TEDARİKÇİ BİLGİLENDİRMESİ YAPTI
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TÜRK SAVUNMA SANAYİNİN
GELECEĞİ PANELDE 
KONUŞULDU

KSO Başkanı Mustafa Büyükeğen’in 
ev sahipliğindeki gala yemeğine 

AK Parti Konya Milletvekilleri Ziya Al-
tunyaldız, Mustafa Hakan Özer, Yeni-
den Refah Partisi Konya Milletvekili 
Ali Yüksel, KSO Meclis Başkanı Memiş 
Kütükcü, İstanbul Sanayi Odası Başka-
nı Erdal Bahçıvan, 7. Konya Savunma 
Sanayi Tedarikçi Buluşmalarında stant 
açan firma temsilcileri ve Konyalı sa-
nayiciler katıldı. Programda konuşan 
Konya Sanayi Odası Başkanı Mustafa 
Büyükeğen, Konya’nın savunma sana-
yinde başarı hikayeleri yazan bir şehir 
olduğunu söyledi. 

Savunma ve havacılık sanayinde 
Konya’nın 136 milyon dolar ihracat 
ile Türkiye’nin sektördeki 4. büyük 
ihracatçısı olduğunu dile getiren Bü-
yükeğen, Konya’nın yatırımcı dostu 
bir şehir olduğunu vurguladı. Büyü-
keğen, “Konya, üretim dostu, yatırım-
cı dostu bir şehirdir. Konya’ya yatırım 
yapan, Konyalı ile iş yapan her zaman 
kazanır. O yüzden biz diyoruz ki; ‘Kon-
ya ile iş yapmak, sırtını çınar ağacına 
dayamaktır.’ Bu vesile ile, yurt içinden 
ve yurtdışından gelerek bugün bizim-

le birlikte olan tüm sanayicilerimizi, 
kurumlarımızı Konya ile iş yapmaya, 
Konya’ya yatırım yapmaya davet edi-
yorum” şeklinde konuştu.

KSO’NUN ORGANİZASYONU,
ÜLKEMİZİN YARINLARI İÇİN ÇOK

 KIYMETLİ SONUÇLAR GETİRECEKTİR
İstanbul Sanayi Odası (İSO) Başka-

nı Erdal Bahçıvan da, Konya Savunma 
Sanayi Tedarikçi Buluşmalarının çok 
önemli sonuçlar getireceğine inandı-
ğını söyledi. Yüksek teknoloji üretimle 
rekabet gücünü artırmanın önemli ol-
duğuna vurgu yapan Bahçıvan, şöyle 
konuştu: “Savunma sanayi ekosistemi-
nin geliştirilmesine ve sektöre yönelik 
ihtiyaçların yerlileştirilmesine katkı 
sağlayan, ilki 2014 yılında gerçekleş-
tirilen Konya Savunma Sanayi Tedarik-
çi Buluşmalarının bu yıl yedincisinin 
gerçekleştiriliyor olmasından duydu-
ğum memnuniyeti özellikle belirtmek 
istiyorum.  Cumhuriyetimizin ikinci 
yüzyılına adım attığımız bu günlerde 
ülkemizin yüksek teknolojili üretimle 
rekabet gücünü arttırmak tüm pay-
daşların en önemli gündem madde-
leri arasındadır. Bu çerçevede, Konya 

 KONYA SANAYİ ODASI TARAFINDAN SAVUNMA SANAYİİ 
BAŞKANLIĞI HİMAYELERİNDE DÜZENLENEN 7. KONYA 
SAVUNMA SANAYİ TEDARİKÇİ BULUŞMALARI’NIN GALA YEMEĞİ 
GERÇEKLEŞTİRİLDİ. KONYA SANAYİ ODASI BAŞKANI MUSTAFA 
BÜYÜKEĞEN, 14 ÜLKEDEN KATILAN YABANCI HEYET TEMSİLCİLERİ 
İLE PROGRAMA ŞEHİR DIŞINDAN KATILAN TÜM YATIRIMCILARI 
KONYA’YA YATIRIMA DAVET ETTİ.

BÜYÜKEĞEN, YATIRIMCILARI 
KONYA’YA DAVET ETTİ

Sanayi Odası’nın düzenlediği bu et-
kinliğin ülkemizin güvenli yarınları 
için çok kıymetli sonuçlar getireceği-
ne inanıyorum. Biliyoruz ki savunma 
sanayimiz geliştikçe yarınlarımıza gü-
venle bakacağız.” 

SAVUNMA SANAYİ ASKERİ 
GÜCÜN ÇOK ÖTESİNDE

Daha sonra konuşan AK Parti Kon-
ya Milletvekili Ziya Altunyaldız ise, sa-
vunma sanayinin askeri gücün daha 
ötesinde bir özelliğe sahip olduğunu 
dile getirdi. Savunma sanayinin tek-
noloji üretimini de beraberinde getir-
diğini aktaran Altunyaldız, “Savunma 
sanayi artık kavram olarak bir askeri 
gücün ötesinde, ekonomik, teknolo-
jik ve siyasi güç haline geldi. Toplam 
teknoloji seviyesini yukarı çeken bir 
özelliği var savunma sanayinin. Ülke-
mizde de bunu adım adım görüyo-
ruz. Burada bir liderlik ve bu liderliğin 
arkasında giden çok güçlü sanayicile-
rimiz var. Hep birlikte Türkiye’nin ge-
leceğini inşa etme ekosistemini oluş-
turan Cumhurbaşkanımıza ve katkı 
veren herkese teşekkür ediyorum” 
şeklinde konuştu.

Mustafa Büyükeğen
Konya Sanayi Odası Başkanı
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İSO BAŞKANI BAHÇIVAN, KSO’YU ZİYARET ETTİ

ÇERKEZKÖY TSO 
BAŞKANI ÇETİN, 
KSO’YU ZİYARET ETTİ

7. Konya Savunma Sanayi Tedarikçi Buluşmalarına ka-
tılmak üzere Konya’ya gelen İstanbul Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı Erdal Bahçıvan, Konya Sanayi Odası Başkanı 
Mustafa Büyükeğen’i ziyaret etti. Başkan Büyükeğen’in Kon-
ya sanayisi hakkında bilgiler verdiği ziyarette, ortak yapılabi-
lecek çalışmalar istişare edildi.

Ziyarete KSO Meclis Başkanı Memiş Kütükcü, İSO Meclis 
Başkanı Ender Yılmaz ile KSO ve İSO Yönetim Kurulu Üyeleri 
katıldı.

7. Konya Savunma Sanayi Tedarikçi Buluşmalarına katılmak 
üzere yönetim kurulu üyeleri ile birlikte Konya’ya gelen Çer-
kezköy Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ahmet 
Çetin, Konya Sanayi Odası Başkanı Mustafa Büyükeğen’i ziyaret 
etti.

KSO Başkanı Büyükeğen’in Konya sanayisi hakkında bil-
giler verdiği ziyarette, KSO Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı 
M. Zahid Çatlı, Yönetim Kurulu Üyeleri Celalettin Yılmaz, Ömer 
Faruk İyibildiren, Mehmet Ali Arlı, Ahmet Küçükbacak ve Kemal 
Özarpa yer aldı.
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Konya Sanayi Odası tarafından 23-
25 Kasım tarihlerinde gerçekleş-

tirilen 7. Konya Savunma Sanayi Te-
darikçi Buluşmalarını 21 bin 884 kişi 
ziyaret etti. Programı değerlendiren 
Konya Sanayi Odası Başkanı Mustafa 
Büyükeğen, katılımcıların memnuni-
yetinin çok yüksek olduğunu söyledi. 
Savunma ve havacılık sektöründeki 
ana sanayi firmaları ve tedarikçileri 
Konya’da buluşturmaktan memnuni-
yet duyduklarını ifade eden Başkan 
Büyükeğen, “Konya Sanayi Odası ola-
rak Savunma Sanayii Başkanlığımı-
zın himayelerinde düzenlediğimiz 7. 
Konya Savunma Sanayi Tedarikçi Bu-
luşmalarımızı başarı ile tamamladık. 
Programımızda ana sanayi firmala-
rımız, tedarikçi firmalarımız, kamu 
kurum ve kuruluşlarımız 105 stantla 
katılım sağladılar. Üç gün boyunca 
sanayicilerimizin ve sektöre ilgi duyan 
misafirlerimizin yoğun ilgi gösterdiği 
programımızı 21 bin 884 kişi ziyaret 
etti. Önceki programımıza göre ziya-
retçi sayımız yüzde 26 artış gösterdi. 
Tüm katılımcı firmalarımıza ve ziyaret-
çilerimize teşekkür ediyorum” dedi. 

KATILIMCILARIN YÜZDE 78’i 
İŞ BAĞLANTISI YAPTI

Katılımcı firmaların memnuniyet 
oranının çok yüksek seviyede gerçek-
leştiğine dikkat çeken Büyükeğen, 
şöyle devam etti: “Bağımsız bir an-
ket kuruluşuna yaptırdığımız anket 
sonuçlarına göre, katılımcı firmala-
rımızın memnuniyet oranı yüzde 98 
olarak gerçekleşti. Bu bizim için ger-
çekten büyük bir gurur oldu. Firmala-
rımız 3 gün boyunca stantlarına gelen 
ziyaretçiler ile de ikili görüşmeler ger-
çekleştirdiler. Burada katılımcı firma-
larımızın yüzde 78’i de iş bağlantısı 
yaptığını belirtti.” 
 296 İKİLİ İŞ GÖRÜŞMESİ YAPILDI 

7. Konya Savunma Sanayi Teda-
rikçi Buluşmaları kapsamında Konyalı 
sanayicilerin ve diğer firma temsilci-
lerinin 296 ikili iş görüşmesi gerçek-
leştirdiğinin altını çizen Başkan Bü-
yükeğen, “Programımız kapsamında 
düzenlediğimiz ikili iş görüşmelerine 
firmalarımızdan yoğun bir katılım al-
dık. Burada Aselsan, Askeri Fabrikalar 
Genel Müdürlüğü, BMC Otomotiv, 
BMC Power, Havelsan, Roketsan, TU-
SAŞ, STM Savunma, TÜBİTAK Bilgem, 
TÜBİTAK SAGE ve Makine Kimya En-
düstrisi A.Ş. temsilcileri ile görüşen fir-
malarımız toplamda 296 ikili iş görüş-

KONYA SANAYİ ODASI KSO BAŞKANI MUSTAFA BÜYÜKEĞEN, BU YIL YEDİNCİSİ DÜZENLENEN KONYA SAVUNMA 
SANAYİ TEDARİKÇİ BULUŞMALARINI 21 BİN 884 KİŞİNİN ZİYARET ETTİĞİNİ, BAĞIMSIZ BİR ARAŞTIRMA ŞİRKETİNE 
YAPTIRILAN ANKET SONUÇLARINA GÖRE KATILIMCILARIN MEMNUNİYET ORANININ YÜZDE 98 OLDUĞUNU, KATILAN 
FİRMALARIN DA YÜZDE 78’İNİN İŞ BAĞLANTISI YAPTIĞINI SÖYLEDİ. 

SAVUNMANIN DEVLERİNDEN KONYA’YA TAM NOT: 
MEMNUNİYET ZİRVEDE 

mesi gerçekleştirdi. Bu görüşmelerin 
de önümüzdeki günlerde ticarete 
yansıyacağını düşünüyoruz” şeklinde 
konuştu. 

Konya Sanayi Odası tarafından, 
Savunma Sanayii Başkanlığı himaye-
lerinde Aselsan ana sponsorluğunda 
düzenlenen 7. Konya Savunma Sa-
nayi Tedarikçi Buluşmalarının açılışı 
KKTC Cumhurbaşkanı Ersin Tatar ve 
Cumhurbaşkanı Yardımcısı Cevdet 
Yılmaz’ın katılımı ile yapılmış, 14 farklı 
ülkeden büyükelçi ve askeri ataşele-
rin de katılım sağladığı programda 
105 firma stant açarak, ürünlerini ser-
gilemişti. 
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BÜYÜKEĞEN, KATILIMCI FİRMALARA 
PLAKET TAKDİM ETTİ

KONYA SANAYİ ODASI BAŞKANI MUSTAFA BÜYÜKEĞEN, YÖNETİM KURULU ÜYELERİ 
İLE BİRLİKTE, 7. KONYA SAVUNMA SANAYİ TEDARİKÇİ BULUŞMALARINDA STANT AÇAN 
FİRMALARI ZİYARET EDEREK, PLAKET TAKDİM ETTİ.  PLAKET TAKDİMLERİNDE, KSO 
YÖNETİM KURULU ÜYELERİ CELALETTİN YILMAZ, ÖMER FARUK İYİBİLDİREN, MEHMET 
ALİ ARLI, YUSUF KÜÇÜKHEMEK VE AHMET KÜÇÜKBACAK DA YER ALDI. 

3D PROMAKİM

AKDAŞ SİLAH

ALTERNATİF RULMAN

AGORSOFTWARE

AKKO MAKİNE

ALTIGEN UZAY 
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ASELSAN ASKERİ FABRİKALAR GENEL MÜDÜRLÜĞÜ

ALTUN DÖKÜM

BAŞARAN HİDROLİK

APPLY YATIRIM

BAGEN

ANAMAS YAY

BMCBIBUS

ARMİYA TEKNOLOJİ
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DEVÇELİK

DMY

DÖKSAN

EHA HAVACILIK

ELFATEK

DEVMAK MAKİNE

DOME

DURU

EKONOMİ GAZETESİ

EMNİYET GENEL MÜDÜRLÜĞÜ
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FMC HİDROLİK

EREĞLİ FATİH MESLEKİ VE TEKNİK ANADOLU LİSESİ

GTECH

ENDÜSTRİYEL HİDROLİK

HUĞLU

FİRMANET

GENMOT

RENE SOLAR

HİDROKON

HUSAN ARMS
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HÜRSAN PRES

İLERİ KOMPOZİT

INNOPARK TGB

İSTANBUL TİCARET ODASI

JANDARMA GENEL KOMUTANLIĞI

İÇİŞLERİ BAKANLIĞI

İNCEKARALAR

İSTANBUL SANAYİ ODASI

İŞKUR

KAĞAN DÖKÜM
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KUTAŞ AMBALAJ

KOP

KONYA TEKNİK ÜNİVERSİTESİ

KOBASTAR

KAPSUL TEKNOLOJİ

LAMINES

KRAL ARMS

KONYA TEKNOKENT

KONSES

KIZILAY
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MAKİNE VE KİMYA ENDÜSTRİSİ A.Ş.

MANUS

MECPROM

MEVKA

MOGESAN

MAKTEL

MAYPACK

MEHMET TUZA MTAL

MİTEC

MOTUS 
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MAVVO

NECMETTİN ERBAKAN ÜNİVERSİTESİ

NEÜ BİTAM

ORWELD

ÖNDER METAL

MPG

NETS BİLİŞİM

OLEOCON

OSSA

REMOTURK
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RETAY SİLAH

ROOTRONIC

SELÇUKLU BELEDİYESİ

SİTRETT

SOBE VAKFI

ROKETSAN

SAHİL GÜVENLİK KOMUTANLIĞI

SİMYA HİDROLİK

SNN TACTİCAL 

STAR ÇELİK HALAT
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STM

TSE

TÜMOSAN MOTOR

WEILO

ZİRAAT KATILIM

SÜ. HUĞLU MESLEK YÜKSEKOKULU

TUSAŞ

UÇAK YAZILIM

YUMAK OTOMOTİV
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BİZDEN
HABERLER

•  Sanayide Devrim Yapan Konya, Türkiye Yüzyılının öncü illerinden olacak

•  KSO Başkanı Mustafa Büyükeğen:  “Cumhuriyetimizin 100. Yılı Kutlu Olsun”

• KSO Başkanı Büyükeğen, sanayicilerin taleplerini Bakan Yardımcısı İnan’a iletti 

•  “Konya’yı mesleki eğitimde model bir şehir haline getireceğiz”

•  KSO’da döküm sektörünün sorunları konuşuldu

•  Konya iş dünyasından ortak açıklama

•  Konya Sanayi Odası Meclisi’nden İsrail’e kınama

•  Tataristan Cumhurbaşkanı KSO’yu ziyaret etti

•  KSO ve Uganda arasında İyi Niyet Mutabakat Zaptı imzalandı

•  KSO yeşil dönüşüme odaklandı

•  Konya devler listesindeki gücünü artırdı

BİZDEN HABERLER
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Konya Sanayi Odası’nda gerçekleş-
tirilen Konya İş Dünyası Buluşması 

toplantısı Cumhurbaşkanı Yardımcısı 
Cevdet Yılmaz’ın katılımı ile gerçek-
leştirildi. Konya Sanayi Odası Başkanı 
Mustafa Büyükeğen’in ev sahipliğinde 
yapılan toplantıya, Konya Valisi Vah-
dettin Özkan, AK Parti Konya Milletve-
killeri Ziya Altunyaldız, Orhan Erdem, 
Mustafa Hakan Özer ve Mehmet Bay-
kan, Konya Büyükşehir Belediye Baş-
kanı Uğur İbrahim Altay, Konya Sanayi 
Odası Meclis Başkanı Memiş Kütükcü, 
Konya Ticaret Odası Başkanı Selçuk 
Öztürk, Konya Ticaret Borsası Başkanı 
Hüseyin Çevik, MÜSİAD Konya Şube 
Başkanı M. Hilmi Kağnıcı, ASKON Kon-
ya Şube Başkanı Atilla Sinacı, Konyalı 

sanayiciler ve iş dünyası temsilcileri 
katıldı.AK Parti Konya Milletvekili Ziya 
Altunyaldız’ın moderatörlüğünde 
gerçekleştirilen toplantının açılışında 
konuşan Konya Sanayi Odası Başkanı 
Mustafa Büyükeğen, Konya’nın Tür-
kiye’nin önemli üretim merkezlerin-
den biri olduğunu söyledi. Şehrin, 
makineden otomotive, savunmadan 
gıdaya, ayakkabıdan mobilyaya de-
ğin her sektörde güçlü bir üretim 
alt yapısına sahip olduğunu belirten 
Büyükeğen, “2002 yılında sadece 130 
milyon dolar ihracat yapan şehrimiz, 
son 20 yılda ihracatını 25 kata yakın 
artırarak, geçtiğimiz yıl 194 ülkeye 
3,2 milyar dolar ihracat gerçekleştirdi. 
İhracatımızın yüzde 97’sini de sanayi 

SANAYİDE DEVRİM YAPAN KONYA, TÜRKİYE 
YÜZYILININ ÖNCÜ İLLERİNDEN OLACAK

mamulleri oluşturuyor. Üretim ve ih-
racat ile büyüyen şehrimiz, Türkiye’de 
en fazla kapasite raporu düzenlenen 
5. il konumundadır. İlimizde verilen 
yatırım teşvik belgelerine baktığımız-
da da; teşvik belgelerinin yüzde 71’i 
imalat sanayinde düzenlenmiştir. Tüm 
bunlar gösteriyor ki, Konya’mız ge-
leceğini üretimle kurguluyor. Konya 
Sanayi Odası olarak bizim de yegâne 
hedefimiz; Konya’mızı üretimle kalkı-
nan güçlü bir sanayi şehri haline ge-
tirmektir. Bu hedefimize devletimizin 
destekleriyle ulaşacağız” dedi.

BÜYÜKEĞEN’DEN BİRLİKTELİK 
VURGUSU

Konya’nın sanayideki başarısının 
ardında sanayicilerin yüksek girişim-

CUMHURBAŞKANI YARDIMCISI CEVDET YILMAZ, KONYA SANAYİ ODASI BAŞKANI MUSTAFA BÜYÜKEĞEN’İN 
EV SAHİPLİĞİNDE YAPILAN KONYA İŞ DÜNYASI BULUŞMASI TOPLANTISINA KATILDI. TOPLANTIDA KONUŞAN 
CUMHURBAŞKANI YARDIMCISI YILMAZ, KONYA’NIN SANAYİDE DEVRİM YAPTIĞINI SÖYLEYEREK, TÜRKİYE 
YÜZYILININ SANAYİDE, EKONOMİDE ÖNCÜ İLLERİNDEN BİRİNİN KONYA OLACAĞINI VURGULADI.
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cilik ruhu ve üretim azmi ile şehrin 
istişare kültürünün yattığını dile ge-
tiren Büyükeğen, şöyle devam etti: 
“Konya’mız birçok alanda olduğu gibi, 
birlik ve beraberlik kültürü ile de Tür-
kiye’ye örnek bir şehir olmuştur. Sayın 
Valimiz ve Büyükşehir Belediye Başka-
nımızın önderliğinde, tüm ilçe beledi-
yelerimiz, oda-borsalarımız, iş dünyası 
örgütlerimiz, kurum ve kuruluşlarımız 
birlik ve beraberlik içerisinde hareket 
ediyor, şehrimizin başarısını birlikte 
inşa ediyoruz. Birlikte Konya’yız diye-
rek, yatırımların önündeki engelleri 
kaldırmak için de birlikte çalışıyoruz. 
Aynı birliktelik ruhu ile, ortak akılda 
buluşarak çalışmaya devam edeceğiz.”

CUMHURBAŞKANI YARDIMCISI 
YILMAZ’DAN, KONYALI 
SANAYİCİLERE TEBRİK

Cumhurbaşkanı Yardımcısı Cevdet 
Yılmaz da, Konya sanayisinin başarı-
sından övgü ile söz etti. 

Konya’da bir sanayi devrimi oldu-
ğunu gördüklerini söyleyen Yılmaz, 
“Binlerce yıllık Türk İslam tarihinin 
önde gelen şehirlerinden Konya, 
bugün de ülkemizin kalbinin attığı 
önemli bir cazibe merkezidir. Tarım 
kenti olarak bilinen Konya, bugün ar-
tık 3 milyar doları aşan ihracat yapıyor 
ve neredeyse dört milyar dolar. Bu 
sene 4 milyar doları geçeriz inşallah. 
Konya’da da bir sanayi devrimi oldu-
ğunu görüyoruz gerçekten. Türkiye 
yüzyılının sanayide, ekonomide, ih-
racatta öncü illerinden biri inşallah 
Konya olmaya devam edecek. Bu an-
lamda hem sanayicilerimizi hem de 
ihracatçılarımızı yürekten tebrik edi-
yorum, kutluyoruz” diye konuştu.
“KONYA’NIN SAVUNMA SANAYİNDE 
ÖNCÜ BİR İL OLDUĞUNU GÖRMEK 

ÇOK ÇOK ÖNEMLİ”
Konya’nın cari fazla veren bir il ol-

duğunu ve Türkiye’nin de hedefinin 
bu olduğunu kaydeden Cumhurbaş-
kanı Yardımcısı Yılmaz, “Konya, cari 
fazla veren bir ilimiz. Türkiye olarak 
da hedefimiz bu. Konya’nın yine bu 
konuda verdiği katkılardan dolayı 
şükranlarımızı ifade etmek istiyorum. 

Konya ülkemizde metal işleme ma-
kinaları sektöründe, araç üstü ekip-
man sektöründe, tarım makineleri ve 
ekipmanları sektörü ile av tüfekleri 
imalatında Türkiye pazarının lider üre-
ticisi konumunda. Savunma sanayi 
ihracatında ise dördüncü sırada. Kon-
ya’nın savunma sanayinde de öncü 
bir il olmasını görmek gerçekten çok 
çok önemli. 7. Konya Savunma Sana-
yi Tedarikçi Buluşmalarının da Kon-
ya’da yapılmasının ne kadar anlamlı 
olduğunu rakamlardan görüyoruz. 3 

bin 400’den fazla ihracatçı firmasıyla 
180’den fazla ülkeye 3 milyar doları 
aşan ihracat yapan Konya, 1.7 milyar 
dolar dış ticaret fazlası veriyor. Konyalı 
iş insanlarımızla bugün istişare ederek 
her birinin yanında daha güçlü nasıl 
olabiliriz, Konya’da üretimi, istihdamı 
nasıl daha etkin ve verimli hale geti-
ririz, bu yönde fikir alışverişinde bulu-
nacağız” ifadelerini kullandı.Toplantı-
da Konyalı sanayiciler Cumhurbaşkanı 
Yardımcısı Yılmaz’a taleplerini ileterek 
destek istedi.
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Konya Sanayi Odası (KSO) Başkanı 
Mustafa Büyükeğen, Cumhuriye-

tin kuruluşunun 100.yılı dolayısıyla 
bir mesaj yayınladı. 
Cumhuriyetin her geçen gün daha 
da güçlenerek bir asrı geride bırak-
tığını vurgulayan Büyükeğen, “Bu yıl 
Cumhuriyetimizin 100. yılını büyük 
bir coşku ile kutluyoruz. Konya iş 
dünyası olarak, en büyük kazancımız 
olan Cumhuriyetimizin ikinci yüzyı-
lında da ülkemizi yeni hedeflerine 
ulaştırmak ve müreffeh ülkeler sevi-
yesine ulaştırmak için var gücümüz-
le çalışacağız” dedi.
Başkan Büyükeğen, mesajında şu 
ifadelere yer verdi: “100 yıl önce çok 
ağır bedeller ödeyerek, genci, yaşlı-

 KSO BAŞKANI MUSTAFA BÜYÜKEĞEN: 
“CUMHURİYETİMİZİN 100. YILI KUTLU OLSUN”

sı, kadını ve erkeği ile milletçe Cum-
huriyetimizin temellerini attık. O 
tarihten bu yana bu topraklarda çok 
büyük badireler atlattık.  Tüm olum-
suzluklara rağmen en büyük hedefi-
miz ve görevimiz üretimle, ihracatla 
ve istihdamla kalkınan bir Türkiye 
inşa etmek oldu. Bu kapsamda Kon-
ya olarak, tıpkı milli mücadele döne-
minde olduğu gibi, ülkemizin daha 
aydınlık yarınlara ulaşması için dur-
maksızın çalışıyor, üretiyoruz. 

12 organize sanayi bölgemiz, 
100’e yakın küçük sanayi sitemiz ve 
muhtelif yerlerde konuşlanmış sana-
yi tesislerimizde üretiyor, 192 ülkeye 
ihracat yapıyoruz. Yıllık 3,2 milyar 
dolar ihracat ile ülkemizin üretim, 

ihracat ve istihdamına katkı veren 
illerin başında geliyoruz. Konyalı sa-
nayiciler olarak, ülkemizi hedeflerine 
ulaştırmak ve müreffeh ülkeler sevi-
yesine çıkarmak için şartlar ne olursa 
olsun üretimden asla vazgeçmeden 
yolumuza devam ediyoruz. 

Bu duygu ve düşüncelerle aziz 
milletimizin ve sanayicilerimizin 29 
Ekim Cumhuriyet Bayramı’nı kutlu-
yor, Cumhuriyetimizin Kurucusu Gazi 
Mustafa Kemal Atatürk ve kahraman 
silah arkadaşları başta olmak üzere, 
vatanımız için canını feda eden tüm 
şehitlerimizi rahmetle yad ediyor, ga-
zilerimize şükranlarımı sunuyorum. 

Cumhuriyetimizin 100. yılı kutlu 
olsun.”
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Sanayi ve Teknoloji Bakan Yardım-
cısı Oruç Baba İnan’a ziyaretlerin-

den dolayı teşekkür eden KSO Başka-
nı Mustafa Büyükeğen, Konya’nın 12 
organize sanayi bölgesi, 100’e yakın 
sanayi sitesi, teknoloji geliştirme böl-
geleri, 3 bin 500’e ulaşan ihracatçı 
firması ve yıllık 3.2 milyar doların üze-
rinde ihracatı ile tam bir sanayi üre-
tim şehri haline geldiğinin altını çizdi. 

BÜYÜKEĞEN, BAKANLIĞA 
TEŞEKKÜR ETTİ

Konya sanayisinin üretim gücü-
nü ve rekabetçiliğini artırmak için 
çalıştıklarının altını çizen Büyüke-
ğen, “Odamızın neredeyse tüm başat 
projelerinde Sanayi ve Teknoloji Ba-
kanlığımızın destekleri var. Innopark 
Konya Teknoloji Geliştirme Bölgemiz, 
Ahitürk Mesleki Yeterlilik ve Belgelen-

KSO BAŞKANI BÜYÜKEĞEN, SANAYİCİLERİN TALEPLERİNİ 
BAKAN YARDIMCISI İNAN’A İLETTİ

SANAYİ VE TEKNOLOJİ BAKAN YARDIMCISI ORUÇ BABA İNAN, KONYA SANAYİ ODASI KSO’NI ZİYARET ETTİ. KONYA 
SANAYİSİ İLE İLGİLİ İSTİŞARELERİN YAPILDIĞI ZİYARETTE KSO BAŞKANI MUSTAFA BÜYÜKEĞEN, BAKAN YARDIMCISI 
İNAN’A KONYALI SANAYİCİLERİN TALEPLERİNİ İÇEREN BİR RAPOR SUNARAK DESTEK İSTEDİ. 

dirme Merkezimiz, Enerji Verimliliği 
Mobil Etüt Aracımız, ortağı olduğu-
muz Konya Model Fabrika bunlardan 
bazıları. Proje ve yatırımlarımıza des-
teklerinden dolayı bakanlığımıza te-
şekkür ediyor, bu desteklerin artarak 
devam etmesini diliyoruz” şeklinde 
konuştu. Büyükeğen ayrıca Bakan 
Yardımcısı İnan’a Konyalı sanayicile-
rin vardiyalı çalışma sisteminin teşvik 
edilmesi, mesleki eğitim, asgari ücret 
desteğinin tüm ücretlilere uygulan-
ması gibi taleplerini içeren bir rapor 
sunarak, destek istedi. 

BAKAN YARDIMCISI İNAN’DAN 
KONYA’YA TAM DESTEK

Sanayi ve Teknoloji Bakan Yardım-
cısı Oruç Baba İnan ise, Konya’nın 
Türk sanayisinde önemli bir yeri ol-
duğunun altını çizerek, Konya sana-

yisinin gelişimi için gereken desteği 
vermeye hazır olduklarını vurguladı. 
Bakan Yardımcısı İnan, konuşmasın-
da önümüzdeki dönem ekonomide 
yaşanması muhtemel gelişmeleri de 
değerlendirerek, ihracat pazarları-
nın daha da çeşitlendirilmesi, sanayi 
alanlarının artırılması gibi konuların 
önemine değindi.  

Ziyaretin ardından Bakan Yardım-
cısı Oruç Baba İnan ve beraberindeki 
heyet, Konya Sanayi Odası, KOP Bölge 
Kalkınma İdaresi, Sanayi ve Teknoloji 
İl Müdürlüğü tarafından hayata geçi-
rilen, sanayide ve meslek liselerinde 
tasarım ve modelleme faaliyetlerine, 
Ar-Ge ve Ür-Ge çalışmalarına destek 
verecek “Mobil Tasarım ve Üretim 
Merkezi (MOTÜM)” aracısını ziyaret 
ederek, bilgi aldı. 
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Bakan Yardımcılarına ziyaretlerin-
den dolayı teşekkür eden KSO 

Başkanı Mustafa Büyükeğen, Şam-
lıoğlu ve Dönmez’e Konyalı sanayi-
cilerin taleplerini iletti. 

Konya’nın güçlü bir üretim şehri 
haline geldiğini vurgulayan Büyüke-
ğen, şehrin yatırım ve üretim işta-
hının son derece yüksek olduğuna 
dikkat çekti. Büyükeğen, konuşma-
sında mesleki eğitimle ilgili taleple-
rini de aktararak, Türkiye’de üretimi 
daha çok destekleyen bir Mesleki 
Eğitim Reformuna ihtiyaç olduğunu 
vurguladı. 

BÜYÜKEĞEN, BAKAN 
YARDIMCILARINA RAPOR SUNDU

Son dönemde devletin mesleki 
eğitime çok önemli yatırımlar yap-

tığına dikkat çeken Büyükeğen, bu 
yatırım ve destekler için teşekkür 
ederek, “Son dönemde mesleki eği-
time verilen önem ve destekler ger-
çekten çok kıymetli. Bunların hepsi 
için teşekkür ediyoruz. Ancak mesle-
ki eğitimi yıllarca o kadar çok ihmal 
ettik ki, sorunların çözümü de kolay 
olmayacak. Bunun için mesleki eği-
tim sistemimizde üretimi daha çok 
destekleyen, gençlerimizi üretimin 
içinde yetiştirecek bir reforma ihti-
yacımız var” şeklinde konuştu.  
Büyükeğen ayrıca, Milli Eğitim Ba-
kan Yardımcısı Kemal Şamlıoğlu ile 
Sanayi ve Teknoloji Bakan Yardımcısı 
Çetin Ali Dönmez’e Konyalı sanayi-
cilerin taleplerini içeren bir rapor 
sundu. 

KONYA’YI MESLEKİ EĞİTİMDE 
MODEL HALİNE GETİRECEĞİZ

Milli Eğitim Bakan Yardımcısı 
Kemal Şamlıoğlu ise, Konya’nın sa-
nayide lokomotif şehirlerin başında 
geldiğinin altını çizerek, “Sanayide 
ülkemize çok büyük katkı sağlıyor-
sunuz. Bunun için Konyalı sanayici-
lerimize ve Konya Sanayi Odamıza 
teşekkür ediyorum” dedi. 

Konya’da tamamen sanayicilerin 
ihtiyaçlarına odaklanan bir mesleki 
eğitim yapısı kurmak istediklerini 
belirten Şamlıoğlu, şunları söyledi: 
“Öyle bir mesleki eğitim alt yapısı 
kuralım ki, hangi bölümlerde ihti-
yaç varsa o bölümleri açalım. Hem 
sanayicilerimizin ihtiyacını karşıla-
sın, hem de doğrudan istihdama 
odaklansın. Meslek liselerimizde 
topyekun bir kalkınma hedefliyoruz. 
İnşallah Konya’yı mesleki eğitimde 
üs yaparak, model bir şehir haline 
getireceğiz. Konya’nın bereketini 
tüm ülkemize yayacağız” şeklinde 
konuştu.  

Sanayi ve Teknoloji Bakan Yar-
dımcısı Çetin Ali Dönmez de, Kon-
ya sanayisinin önemine değinerek, 
sanayicilerin sorunlarını çözmek, 
taleplerini karşılamak için çalışmaya 
devam edeceklerini vurguladı. 

MİLLİ EĞİTİM BAKAN YARDIMCISI KEMAL ŞAMLIOĞLU İLE SANAYİ VE 
TEKNOLOJİ BAKAN YARDIMCISI ÇETİN ALİ DÖNMEZ, KONYA SANAYİ ODASI 
KSO’NI ZİYARET ETTİ. ZİYARETTE KONUŞAN KSO BAŞKANI MUSTAFA 
BÜYÜKEĞEN, TÜRKİYE’NİN ÜRETİMİ DAHA ÇOK DESTEKLEYEN BİR MESLEKİ 
EĞİTİM REFORMUNA İHTİYACI OLDUĞUNUN ALTINI ÇİZERKEN, MİLLİ EĞİTİM 
BAKAN YARDIMCISI ŞAMLIOĞLU, “KONYA’YI MESLEKİ EĞİTİMDE MODEL BİR 
ŞEHİR HALİNE GETİRECEĞİZ” DEDİ. 

“KONYA’YI MESLEKİ EĞİTİMDE MODEL 
BİR ŞEHİR HALİNE GETİRECEĞİZ”
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KONYA SANAYİ ODASI KSO TARAFINDAN DÖKÜM SEKTÖRÜ 
BULUŞMASI TOPLANTISI GERÇEKLEŞTİRİLDİ. SEKTÖRÜN 
SORUNLARININ İSTİŞARE EDİLDİĞİ TOPLANTIDA KONUŞAN KONYA 
SANAYİ ODASI BAŞKANI MUSTAFA BÜYÜKEĞEN, DÖKÜM SEKTÖRÜNÜN 
YEŞİL DÖNÜŞÜM SÜRECİNE DAHA HIZLI ADAPTE OLABİLMESİ İÇİN 
KONYA DÖKÜM SEKTÖRÜNDE ULUSLARARASI REKABETÇİLİĞİN 
GELİŞTİRİLMESİ URGE PROJESİ’Nİ HAYATA GEÇİRECEKLERİNİ SÖYLEDİ.

KSO’DA DÖKÜM SEKTÖRÜNÜN 
SORUNLARI KONUŞULDU

Konya Sanayi Odası Meclis Üyesi 
ve Konya Döküm Kümesi Der-

neği Başkanı Mehmet Ali Acar ve 
döküm sektörü sanayicilerinin ka-
tılımı ile gerçekleştirilen toplantıda 
Konuşan KSO Başkanı Mustafa Bü-
yükeğen, döküm sektörünün Kon-
ya’nın önde gelen sektörlerinden 
biri olduğunu söyledi. Türkiye’deki 
döküm firmalarının yüzde 35’inin 
Konya’da bulunduğunu ve sektö-
rün Konya ihracatında önemli bir 
paya sahip olduğunu aktaran Bü-
yükeğen, “Şehrimizde, döküm, ısıl 
işlem ve kaplama alanlarında faali-
yet gösteren 200’e yakın firmamız 
var. Konya’daki döküm firmalarımı-
za baktığımızda gerçekten çok ba-
şarılı işler yaptıklarını, İtalya, Yuna-
nistan, Almanya, İran, Irak, Rusya ve 
Amerika gibi çok sayıda ülkeye  

ihracat yaptıklarını görüyoruz” 
dedi.
DÖKÜM SEKTÖRÜ, UR-GE PRO-
JESİ İLE YEŞİL DÖNÜŞÜME DAHA 

HIZLI ADAPTE OLACAK
Döküm sektörünün daha faz-

la gelişmesi için Konya Sanayi 
Odası olarak da çeşitli çalışma-
lar yaptıklarını hatırlatan Başkan 
Büyükeğen, sektörün yeşil dönü-
şüm sürecine de daha hızlı adap-
te olabilmesi için yeni bir Ur-Ge 
Projesini hayata geçireceklerini 
belirterek, şunları söyledi: “Konya 
Sanayi Odamız tarafından, döküm 
sektörünün daha fazla gelişmesi 
için çeşitli çalışmalar yapılıyor. Bu 
kapsamda, 2010 yılında Odamız 
öncülüğünde Konya Döküm Kü-
mesi kuruldu. Küme çalışmaları 
kapsamında, ulusal fuarlara katı-

lım sağlanmış, eğitim çalışmaları 
gerçekleştirilmiştir. ABD, Çin ve 
Almanya’da gerçekleştirilen fu-
arlara teknik inceleme gezileri 
düzenlenerek, sanayicilerimizin 
buralara katılımları sağlanmıştır.  
Şimdi de Oda olarak, sektöre yö-
nelik Konya Döküm Sektöründe 
Uluslararası Rekabetçiliğin Geliş-
tirilmesi Ur-Ge Projesi’ni hayata 
geçirmeyi planlıyoruz. Bu proje 
ile sektör sanayicilerimizin Yeşil 
Dönüşüm süreçlerine daha hızlı 
adapte olabilmelerini ve rekabet 
avantajlarını korumalarını amaçlı-
yoruz.” Büyükeğen’in ardından söz 
alan sektör sanayicileri sorunlarını 
ve taleplerini dile getirdi. Sektör 
sanayicileri, nitelikli insan kaynağı 
bulmakta zorluk çektiklerini söy-
lerken, sektörün teknolojik yatırım 
ile rekabet gücünü artırabilece-
ğini ancak burada da finansma-
na erişimde kolaylık sağlanması 
gerektiğini vurguladı.Toplantının 
devamında Konya Karbon Sertifi-
kasyon ve Proje Geliştirme A.Ş. Uz-
manı Hande Tekelioğlu tarafından 
Yeşil Dönüşüm ve Sınırda Karbon 
Düzenlemesi hakkında bilgiler ve-
rilirken, sektörün hangi aksiyonla-
rı alması gerektiği anlatıldı.
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Konya iş dünyasını temsil eden 
Konya Sanayi Odası, Konya Tica-

ret Odası ve Konya Ticaret Borsası 
tarafından ortak bir açıklama yapıla-
rak, Konyalı firmalar hakkında çıka-
rılan asılsız ve mesnetsiz dedikodu-
ların Konya’nın ticari itibarına zarar 
verdiğinin altı çizildi. Açıklamada, “İş 
dünyamızın motivasyonunu olum-
suz yönde etkileyen tüm söylenti ve 
dedikoduları şiddetle kınıyor, işlet-
melerimizin ticari itibarını zedele-
yen dedikodulara itibar edilmemesi 
gerekliliğini hatırlatmayı görev bili-
yoruz” denildi. 

Konya Sanayi Odası Başkanı Mus-
tafa Büyükeğen, Konya Ticaret Odası 
Başkanı Selçuk Öztürk ve Konya Ti-
caret Borsası Başkanı Hüseyin Çevik 
tarafından yapılan ortak açıklama şu 
şekilde: 

“Konya’mız güçlü girişimcilik 
ruhu, yatırım ve üretim motivas-
yonu ile Türk ekonomisinin taşıyıcı 
kolonlarından birisi haline gelmiştir. 

Müteşebbislerimiz, son dönemde 
ekonomide yaşanan tüm zorlu şart-
lara, pandemi döneminin getirdiği 
zorluklara, etrafımızdaki savaşlara 
ve yüksek enflasyona rağmen daha 
güçlü bir Türkiye hedefiyle yeni ya-
tırımlar yapmaya, üretmeye ve istih-
dama devam etmektedir.  Öncelikle 
yatırımlarıyla Konya’mızı böylesine 
güçlü bir üretim şehri haline getiren 
tüm firmalarımıza ve çalışanlarına 
yürekten teşekkür ediyoruz. 

Ancak son dönemde her biri 
şehrimizin değeri olan bazı firma-
larımızla ilgili, asılsız ve mesnetsiz 
dedikodular yapılmaktadır. Hiçbir 
gerçekliği olmayan, ahlaktan uzak 
bu tür dedikoduları üzüntü ile takip 
ediyoruz.  

Firma ismi telaffuz edilerek ses-
lendirilen bu tür gerçek dışı söy-
lentileri, Konya’ya yönelik bir algı 
operasyonu olarak değerlendir-
mekteyiz. Özellikle konkordato ko-
nusunu sürekli gündemde tutarak, 

firmalarımızın hedef alınmasını hem 
Konya’mıza hem de ülkemize ihanet 
olarak görmekteyiz. 

Konya iş dünyası olarak, işlet-
melerimizin şehrimizin ortak değeri 
olduğuna inanıyoruz. Bu anlamda iş 
dünyamızın moral ve motivasyonu-
nu olumsuz yönde etkilemesi muh-
temel tüm söylenti ve dedikoduları 
şiddetle kınıyor, işletmelerimizin 
ticari itibarını zedeleyen dedikodu-
lara itibar edilmemesi gerekliliğini 
hatırlatmayı görev biliyoruz.

Firmalarımızın doğrudan hedef 
alınmasına izin vermeyeceğimizin 
altını çizerek, firmalarımıza zarar ve-
rebilecek her türlü davranış ve söz-
den kaçınılması, Konya’ya yönelik 
yeni bir algı operasyonuna izin veril-
memesi konusunda uyarıda bulunu-
yoruz. Herkesi sorumlu davranmaya, 
daha fazla çalışmaya, daha fazla da-
yanışmaya, daha fazla birlik ruhu ile 
hareket etmeye davet ediyoruz. 

Kamuoyuna saygıyla duyurulur.”

“İŞLETMELERİMİZİN İTİBARINI ZEDELEYEN 
DEDİKODULARI ŞİDDETLE KINIYOR, HERKESİ SORUMLU 

DAVRANMAYA DAVET EDİYORUZ”

KONYA İŞ DÜNYASINDAN ORTAK AÇIKLAMA
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KONYA SANAYİ ODASI EKİM AYI MECLİS TOPLANTISI SELÇUKLU 
OTİZMLİ BİREYLER EĞİTİM VAKFI SOBE’NDA GERÇEKLEŞTİRİLDİ. 
MECLİS BAŞKANI MEMİŞ KÜTÜKCÜ BAŞKANLIĞINDA YAPILAN 
TOPLANTIDA, FİLİSTİN’DE TÜM İNSANLIĞIN GÖZÜ ÖNÜNDE 
KATLİAM YAPAN İSRAİL’İ KINAMA KARARI ALINARAK, BİR BİLDİRİ 
YAYIMLANDI. 

Konya Sanayi Odası meclis üyele-
ri tarafından oy birliği ile kabul 

edilen bildiri metni şu şekilde: “İsrail, 
tüm dünyanın gözü önünde büyük 
bir insanlık suçu işlemektedir. Çocuk, 
kadın demeden masum insanları 
katleden, binlerce insanın hayatını 
kaybettiği bu soykırımı şiddetle kı-
nıyor, Filistin’in onurlu mücadelesine 
destek verdiğimizi kamuoyunun bil-
gisine sunuyoruz. Gazze’deki Filistin 
halkını en temel haklarından dahi 
mahrum bırakan İsrail’in sorumsuz 
tavrı ve insanlık dışı saldırıları, ulus-
lararası hukuku açıkça ihlal etmekte-
dir. Dolayısıyla tüm dünya, ortak bir 
sorumlulukla hareket ederek İsrail’in 
Filistin’de işlediği suçların ve vahşe-
tin karşısında durmalıdır. İsrail, insan 
haklarını ve insan onurunu hiçe sa-
yan yaklaşımlarından dolayı ulusla-
rarası toplum önünde de hesap ver-
melidir.  Konya Sanayi Odası meclisi 
olarak, Filistin’in acılarını paylaşıyor, 
İsrail’in Filistin halkına yönelik yaptığı 
şiddeti ve savaş suçunu lanetliyoruz. 
Bölgede kalıcı barışın sağlanması 
ve istikrarın tesis edilmesi için ulus-
lararası toplumu harekete geçmesi 
gerektiğine inanıyor, tüm devletleri 
Filistin’de yaşanan vahşetin durması 

için çaba sarf etmeye davet ediyo-
ruz.” Meclis üyelerine, Odanın aylık 
faaliyetleri hakkında bilgi veren Kon-
ya Sanayi Odası Başkanı Mustafa Bü-
yükeğen ise, İsrail’in Filistin’de işledi-
ği insanlık suçunun kabul edilemez 
olduğunun altını çizdi. Büyükeğen, 
Filistin’deki zulmün son bulması için 
uluslararası toplumu göreve davet 
etti. 

SOBE VAKFI, KONYA’NIN 
ÖNEMLİ BİR DEĞERİ

SOBE Vakfı’na da ev sahiplikle-
rinden dolayı teşekkür eden Başkan 
Büyükeğen, SOBE Vakfı’nın Kon-
ya’nın önemli bir değeri olduğunu 
söyledi. Başkan Büyükeğen, “Konya 
Sanayi Odamızın meclis toplantısını 
şehrimiz ve ülkemiz için çok önem-
li görevler ifa eden Selçuklu Otizmli 
Bireyler Eğitim Vakfı’mızda gerçek-
leştirmek istedik. Gördük ki, burada 
Otizm tanısı konulan çocuklarımız 
çeşitli eğitim, aktivite ve faaliyetler 
ile sosyalleşiyorlar. Bu tesiste çok gü-
zel hizmetler veriliyor. Tesisin kurulu-
şundan bu yana emek veren, destek 
olan herkese şükranlarımı sunuyo-
rum. Bizler de bu güzide kurumların 
faaliyetlerini yürütmesine yardımcı 
olmak için elimizden gelen desteği 

vermeliyiz” dedi. 
SOBE, ALANINDAKİ EN BÜYÜK TESİS

SOBE Vakfı Başkanı Mustafa Ak ise, 
vakfın çalışmaları ve özel gereksinim-
li çocuklara verilen eğitimler hakkın-
da bilgiler verdi. Merkezde 360’tan 
fazla çocuğun eğitim gördüğünü ak-
taran Ak, “Bu merkezimiz 2016 yılın-
da kuruldu. Türkiye’de bu alanda eği-
tim veren en büyük tesis diyebiliriz. 
Otizm ile ilgili çalışma yapacak kişi ve 
kurumlara da rehberlik hizmeti veri-
yoruz. Şu anda 360’tan fazla çocuğu-
muz burada eğitim görüyor. Ayrıca 
eğitim görmek için başvuru yapıp, 
sırada bekleyen çocuklarımız da bu-
lunuyor. Çocuklarımızdan otizm tanı-
sının kaldırıldığı çocuklarımız oldu. 
Vakfımıza gösterdiğiniz ilgiden ve 
yaptığınız desteklerden dolayı te-
şekkür ederim” ifadelerini kullandı. 
Konuşmaların ardından, KSO Meclis 
üyeleri, SOBE Vakfı’nda incelemeler-
de bulunarak, verilen eğitimleri ve 
hizmetleri yerinde gördü. 

KONYA SANAYİ ODASI 
MECLİSİ’NDEN İSRAİL’E KINAMA

Mustafa Büyükeğen
Konya Sanayi Odası Başkanı
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TATARİSTAN CUMHURBAŞKANI RÜSTEM 
MİNNİHANOV VE BERABERİNDEKİ HEYET, 
KONYA SANAYİ ODASI’NI ZİYARET ETTİ. 
KSO BAŞKANI MUSTAFA BÜYÜKEĞEN’İN EV 
SAHİPLİĞİ YAPTIĞI ZİYARETTE, KONYA İLE 
TATARİSTAN’IN KARŞILIKLI TİCARETİNİN 
ARTIRILMASI GEREKTİĞİNE VURGU YAPILDI. 

Konya Sanayi  Odası Başkanı Mus-
tafa Büyükeğen’in ev sahipliği 

yaptığı, Tataristan ile Konya ticare-
tinin konuşulduğu ziyarete Tataris-
tan Cumhurbaşkanı Rüstem Minni-
hanov, Rusya Federasyonu Türkiye 
Cumhuriyeti Ticaret Mümessili Aydar 
Gashigullin, Tataristan Cumhuriyeti 
Başbakan Yardımcısı, Tarım ve Gıda 
Bakanı Marat Zyabbarov, Türkiye 
Cumhuriyeti Ticaret Bakan Yardımcı-
sı Mahmut Gürcan ve Konya Sanayi 
Odası Meclis Başkanı Memiş Kütükcü 
ile Konyalı sanayiciler katıldı. Toplan-
tının açılışında konuşan Konya Sana-
yi Odası Başkanı Mustafa Büyükeğen, 
Konya sanayisinin tarihsel gelişimi 
hakkında bilgiler verdi. Konya’da 12 
organize sanayi bölgesi bulunduğu-
nu, Konya OSB’nin de, Türkiye’nin en 
büyük 2. OSB’si olduğuna dikkat çe-
ken Başkan Büyükeğen, “Şehir olarak 
geçtiğimiz yıl 3 milyar 262 milyon 
doları aşkın ihracat gerçekleştirdik. 3 

TATARİSTAN 
CUMHURBAŞKANI 
KSO’YU ZİYARET ETTİ

bin 414 ihracatçı firmamız 193 ülke-
ye ihracat yaptı. En fazla ihracat yap-
tığımız sektörlerin başında ise, maki-
ne ve aksamları, otomotiv endüstrisi, 
hububat, bakliyat ve yağlı tohumlar 
sektörü ile demir ve demir dışı me-
taller sektörü geliyor. Savunma sa-
nayi ihracatında ülkemizin önde 
gelen şehirleri arasında yer alıyoruz. 
Ayakkabı, plastik gibi sektörlerde de 
öne çıkıyoruz. Şu anda Türkiye’nin en 
önemli sanayi üretimi yapan illerin-
den biriyiz. Tataristan ile de var olan 
ticaretimizi daha fazla geliştirmek 
istiyoruz. Bunun için biz her türlü iş 
birliğini yapmaya hazırız” dedi. Ta-
taristan Ticaret ve Sanayi Odası ile 
temas halinde olacaklarını aktaran 
Başkan Büyükeğen, ilişkilerin uzun 
vadeli olmasını temenni ettiklerini 
sözlerine ekledi. 

KONYALI SANAYİCİLERE 
TATARİSTAN DAVETİ

Ev sahipliğinden dolayı KSO Baş-

kanı Mustafa Büyükeğen’e teşekkür 
eden Tataristan Cumhurbaşkanı Rüs-
tem Minnihanov da, Türkiye ile Tata-
ristan arasında tarihi bağlar olduğu-
nu, son dönemde iki ülke arasındaki 
ticari ilişkilerin de artış gösterdiğini 
söyledi. Avrupalı şirketlerin Rus-
ya’dan çıkmaya başlaması ile bölge-
de Tatar ve Türk şirketler için büyük 
fırsatlar oluştuğuna dikkat çeken 
Cumhurbaşkanı Minnihanov, “Türki-
ye ile bizim ticaret hacmimiz 1 milyar 
200 milyon dolara ulaşmış durumda. 
Bu her sene artmaya da devam edi-
yor. Türk şirketler bizim ülkemizde 
yatırım yapıyor, üretim yapıyorlar. 
Biz, Konya gibi verimli topraklar ile iş 
birliğimizi geliştirmek istiyoruz. Hem 
bunları konuşmak hem de Konyalı 
sanayicileri Tataristan’a davet etmek 
için Konya’ya geldik” şeklinde konuş-
tu. 

Heyet daha sonra, Konya’daki fab-
rikalara inceleme gezisinde bulundu.
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Konya Sanayi Odası’nda gerçekleştirilen 
Uganda-Konya İş Forumu’na Uganda 

Ankara Büyükelçisi Nusura Tiperu, Ugan-
da İmalatçılar Birliği Başkanı Deo Junju 
Kayemba, Konya Sanayi Odası Başkanı 
Mustafa Büyükeğen, Konyalı sanayiciler ile 
Uganda’dan gelen iş insanları katıldı. 

Toplantının açılışında konuşan Konya 
Sanayi Odası Başkanı Mustafa Büyükeğen, 
Konya’nın Türkiye’nin önde gelen sanayi 
şehirlerinden biri olduğunu ve çok geniş 
ürün desenine sahip olduğunu söyledi. 
Konya’nın makine, otomotiv, gıda, ayak-
kabı, döküm, savunma sanayi, plastik ve 
kauçuk gibi birçok sektörde öne çıktığını 
aktaran Başkan Büyükeğen, “Ürettiğimiz 
ürünleri iç piyasaya vermenin yanı sıra, 
190’ın üzerinde ülkeye de ihraç ediyoruz. 
Dünyanın neredeyse tamamıyla ticaret 
yapan bir sanayi şehriyiz. Uganda da bizim 
ihracat yaptığımız ülkeler arasında. Ancak 
maalesef Uganda ile gerekli ticari iş birliği-
ni geliştirebilmiş durumda değiliz. Ugan-
da’ya geçtiğimiz yıl sadece 1 milyon 377 
bin dolar ihracat yaptık.  Bu yılın ilk 9 ayın-
da ise ihracatımız, geçen yılın aynı döne-
mine göre yüzde 21 artarak, 1 milyon 333 
bin dolar olarak gerçekleşti.  Artış elbette 
son derece memnuniyet verici ancak bi-

zim bu rakamları artırmamız lazım” dedi. 
Büyükeğen, Konya Sanayi Odası ve Ugan-
da İmalatçılar Birliği arasında imzalanan ‘İyi 
Niyet Mutabakat Zaptı’nın ve gerçekleştiri-
lecek ikili iş görüşmelerinin karşılıklı ticareti 
artıracağına inandığını sözlerine ekledi. 
KONYALI SANAYİCİLERE UGANDA DAVETİ

Uganda Ankara Büyükelçisi Nusura 
Tiperu da, düzenlenen toplantının kendisi 
için çok önemli olduğunu söyledi. Konyalı 
sanayicileri Uganda’ya davet eden Büyü-
kelçi Tiperu, “Biz Türkler’in ne kadar kaliteli 
ürünler yaptığını biliyoruz ve görüyoruz. 
Ben sizleri Uganda’da da üretim yapmaya 
davet ediyorum. Uganda’da ne üretirse-
niz mutlaka müşteri bulursunuz. Çünkü, 
Uganda ile iş yaptığınız zaman ortalama 
1,5 milyar nüfusu olan bir bölge ile de ti-
caret yapıyorsunuz demektir. Şu anda tüm 
dünya, Uganda’ya ilgi gösteriyor. Orada 
büyük bir potansiyel var. Biz Türkiye’nin ve 
Konya’nın da bu potansiyelden yararlan-
masını istiyoruz” diye konuştu. 
UGANDA İLE İŞ YAPMAK FIRSAT OLABİLİR

Daha sonra konuşan Uganda İmalatçı-
lar Birliği Başkanı Deo Junju Kayemba ise, 
Konya’daki iş insanları ile iş yapmaya ve işi 
öğrenmeye geldiklerini belirtti. Konya ile 
daha fazla iş birliği yapmak için her türlü 

desteği vermeye hazır olduklarını akta-
ran Kayemba, “Uzakdoğu’da aradığımızı 
bulamadık. Yeni yerler ararken Türkiye’nin 
sanayi alanındaki gücünü daha fazla gör-
dük. Burada da Konya ile iş birliği yapmak 
istiyoruz. Bir yandan da işi öğrenmek isti-
yoruz sizlerden. Uganda ile iş yapmak sizin 
için de bir fırsat olabilir. Her ne kadar bizim 
45 milyonluk bir nüfusumuz olsa da, Afri-
ka’nın tam ortasında olduğumuz için 1,5 
milyar nüfusa sahip bir coğrafya ile ticaret 
yapabileceksiniz. Ülkemizde çok büyük 
kaynaklar var. Bunları hep birlikte değer-
lendirelim” şeklinde konuştu. 

Yapılan konuşmaların ardından Konya 
Sanayi Odası Başkanı Mustafa Büyükeğen 
ile Uganda İmalatçılar Birliği Başkanı Deo 
Junju Kayemba arasında ‘İyi Niyet Mutaba-
kat Zaptı’ imzalandı.  Programın devamın-
da Konyalı sanayiciler ile Ugandalı heyet 
ikili iş görüşmeleri gerçekleştirdi.

KSO VE UGANDA ARASINDA İYİ NİYET
MUTABAKAT ZAPTI İMZALANDI

KONYA SANAYİ ODASI TARAFINDAN UGANDAKONYA İŞ FORUMU DÜZENLENDİ. UGANDALI VE KONYALI İŞ İNSANLARI 
KARŞILIKLI İŞ GÖRÜŞMESİ GERÇEKLEŞTİRİRKEN, FORUM KAPSAMINDA AYRICA KONYA SANAYİ ODASI VE UGANDA 
İMALATÇILAR BİRLİĞİ ARASINDA ‘İYİ NİYET MUTABAKAT ZAPTI’ İMZALANDI. 
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KSO YEŞİL DÖNÜŞÜME ODAKLANDI

Konya Sanayi Odası tarafından Eko-
nomi Gazetesi işbirliğinde düzen-

lenen 2. Sanayide Yeşil Dönüşüm ve 
Sürdürülebilirlik Zirvesi, Konya Valisi 
Vahdettin Özkan, Konya Büyükşehir 
Belediye Başkanı Uğur İbrahim Altay, 
AK Parti Konya Milletvekili Ziya Altun-
yaldız, Konya Sanayi Odası Başkanı 
Mustafa Büyükeğen, Konya OSB ve 
OSBÜK Başkanı Memiş Kütükcü, ilçe 
belediye başkanları, sanayiciler ve iş 
yeri temsilcilerinin yoğun katılımı ile 
gerçekleştirildi. 

KONYA’NIN YEŞİL DÖNÜŞÜME 
İNTİBAK ETMESİ SON DERECE ÖNEMLİ

Karbon nötr olarak gerçekleştiri-
len zirvenin açılışında konuşan Konya 
Sanayi Odası Başkanı Mustafa Büyü-
keğen, Konya’nın üretim, istihdam 
ve ihracat gücü ile Türkiye’nin lider 
şehirlerinden biri olduğunu söyledi. 

Konya’nın ve Türkiye’nin yakaladığı 
büyüme ivmesini sürdürebilmesi için 
Yeşil Mutabakat Sürecinin son derece 
önemli olduğunu dile getiren Başkan 
Büyükeğen, “Türkiye, Yeşil Mutabaka-
ta uyumu sağlayacak yatırımları za-
manında devreye almazsa, ihracatçı 
firmaların yıllık 4 milyar dolar civa-
rında bir vergi yükü ile karşılaşacağı 
tahmin ediliyor. Dolayısıyla hem ül-
kemizin,  hem de ihracatının yaklaşık 
yüzde 30’unu Avrupa Birliği ülkelerine 
yapan Konya’mızın rekabet gücünü 
kaybetmemesi için, yeşil dönüşüm 
sürecine intibak etmesi son derece 
önemli” dedi.       

KSO, SANAYİCİLERİ YEŞİL 
DÖNÜŞÜME HAZIRLIYOR

Konya Sanayi Odası olarak, sana-
yicileri Avrupa Yeşil Mutabakat Süreci 
ile ilgili sürekli bilgilendirdiklerini, bu 

KONYA SANAYİ ODASI 
TARAFINDAN GERÇEKLEŞTİRİLEN 
2. SANAYİDE YEŞİL DÖNÜŞÜM VE 
SÜRDÜRÜLEBİLİRLİK ZİRVESİ’NDE 
KONYALI SANAYİCİLERİN YEŞİL 
DÖNÜŞÜME İNTİBAK ETMESİNİN 
SON DERECE ÖNEMLİ OLDUĞU 
VURGULANIRKEN, KSO’NUN 
BU ALANDA ÖNCÜ VE ÖRNEK 
ÇALIŞMALAR YAPTIĞI İFADE EDİLDİ.

konuda birçok öncü ve örnek çalışma-
yı hayata geçirdiklerini kaydeden Bü-
yükeğen, şunları söyledi: “Konya Sa-
nayi Odası olarak, yaklaşık bir yıl önce 
KOP Kalkınma İdaresi Başkanlığımız 
ve Sanayi ve Teknoloji İl Müdürlüğü-
müzle birlikte, Enerji Verimliliği Mobil 
Etüt Aracı Projesi’ni hayata geçirdik. 
Bu aracımız ile bu zamana kadar 32 
firma ve kuruluşumuzda enerji ölçüm-
leri yaptık. Yaptığımız bu ölçümler ile 
firmalarımıza, 59 milyon lira tutarında, 
toplam amortisman süresi 1 yıldan az 
olan 3 bin 90 TEP enerji tasarrufu im-
kanı sunduk. 11 bin 108 ton karbon 
salınımının da önüne geçmiş olduk. 
Bu çalışmalarımızın endüstride sürdü-
rülebilirliğini sağlamak için ise, ölçüm 
yaptığımız işletmelerden 21 persone-
le enerji yöneticisi eğitimleri aldırdık. 
Ayrıca Konya Sanayi Odamıza, Enerji 

Mustafa Büyükeğen
Konya Sanayi Odası Başkanı
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ve Tabii Kaynaklar Bakanlığı’ndan 
ilimizde ve bölgemizdeki tek Enerji 
Verimliliği Danışmanlığı-EVD yetkisi-
ni de aldık. Bu yetki ile üyelerimize, 
enerji yönetimi ile ilgili danışmanlık 
yapıyoruz.”

KSO, KARBON NÖTR OLMA 
YOLUNDA İLERLİYOR

Konya Sanayi Odası olarak karbon 
nötr bir oda olmak için gerekil tüm 
çalışmaları yaptıklarını anlatan Bü-
yükeğen, Odanın bahçesinde kurulu 
40 Kw güneş enerjisi santrali ile her 
yıl 22 ton karbon salınımının önüne 
geçtiklerini belirterek, “Ayrıca, önü-
müzdeki yıl, Odamızın kuruluşunun 
50. yılı anısına 2 bin üyemizin her biri 
için 5’er adet olmak üzere toplamda 
10 bin ağacı toprakla buluşturacağız. 
Burada da, hatırı sayılır bir karbon 
azaltımı sağlamış olacağız. Yine Oda-
mızı karbon nötr oda yapmak ama-
cıyla, gerekli tüm çalışmaları başlat-
tık. İnşallah bu tür çalışmalarımıza 
ara vermeden devam edeceğiz” diye 
konuştu. 

KONYA İKLİM DEĞİŞİKLİĞİ EYLEM 
PLANI BÜYÜK ORANDA TAMAMLANDI

Konya Büyükşehir Belediye Başkanı 
Uğur İbrahim Altay, küresel iklim deği-
şikliği ve çevre krizinin derinleşmeye 
devam ettiğini söyledi. İklim krizi ile 
mücadelenin toplumun her alanında 
birlikte hareket etme ile mümkün ola-
cağını kaydeden Altay, Konya Büyük-
şehir Belediyesi olarak bu alanda yap-
tıkları çalışmaları anlattı. Başkan Altay, 
“Konya olarak önemli adımlar atıyoruz. 
2053 net sıfır karbon emisyon hedefi-
ne ulaşmak için üzerimize düşen so-
rumluluğu yerine getirmek için gayret 
ediyoruz. 

Şehrimizi iklim değişikliğine karşı 
çok dirençli hale getirecek Konya İklim 
Değişikliği Eylem Planı için çalışmala-
rımızı büyük oranda tamamladık. Atık 
yönetimi, sıfır atık, yeşil enerji, akıllı 
ulaşım, karbon ayak izi hesaplanması 
ve azaltılması, metan gazından elektrik 
üretimi, hava kalitesinin iyileştirilmesi 
gibi alanlarda faaliyetler yürütüyoruz” 
diye konuştu.

KONYALI SANAYİCİLERİMİZ, 
YEŞİLLE BARIŞIK

 ÜRETİMİ ÖNCELİYOR
Konya Valisi Vahdettin Özkan, ye-

şilin korunmasının ve çevrenin muha-
fazasının tüm insanların gündeminin 
birinci maddesi haline geldiğini ve 
Konya’da da bu konuya büyük hassa-
siyet gösterildiğini söyledi. 

Konya sanayisinde yeşil dönüşüm 
ve çevreye yönelik hassasiyetin geliş-
mesinin büyük önem arz ettiğini kay-
deden Vali Özkan, “Her şey insan için. 
Sanayide bu hassasiyetin gelişmesi 
önem büyük arz ediyor. Konya olarak 
bizim ilimizde, istikbali, istikameti ve 
vizyonuna baktığımız zaman tüm ku-
rum ve kuruluşlar ile bireylerin sağlıklı 
bir ortamda buluşması önceleniyor. 
Firmalarımızın yeşille barışık üretim 
yapması önceleniyor. Sanayi tesisle-
rimiz bu hususlara yüksek derecede 
gayret gösteriyor ticaret yaparken, 
dünyaya ihracat yaparken, aynı za-
manda değerlerin muhafazası, sürdü-
rülebilir üretim çerçevesinin inşa edil-

Ziya Altunyaldız
AK Parti Konya Milletvekili

Vahdettin Özkan
Konya Valisi

Uğur İbrahim Altay
Konya Büyükşehir Belediye Başkanı
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mesi hepimiz için kıymetli” ifadelerini 
kullandı. 

YEŞİL DÖNÜŞÜME HAZIRLANIRKEN, 
SANAYİDE İLERLEMEYİ ASLA 

BIRAKMIYORUZ
Son olarak konuşan AK Parti Kon-

ya Milletvekili Ziya Altunyaldız ise, 
Konya’nın sanayideki önemine dikkat 
çekerek, şehrin yeşil dönüşüm ala-
nında da lider olabileceğini söyledi. 
2026 yılında bazı sektörlerde emisyon 
ticaretinin başlayacağını kaydeden 
Altunyaldız, “Emisyon ticareti geli-
yor önümüzdeki dönemde. Emisyon 
ticaretinde 2026 yılında başlayacak 
olan bazı sektörlerde, sınırda karbon 
vergisi ödememek için bu dönüşüm-
leri hemen yapmalıyız. Konya Sana-
yi Odamızın Enerji verimliliği adına 
yaptığı çalışmaları büyük bir takdir ile 
karşıladığımı ifade etmek isterim” diye 

konuştu. Altunyaldız konuşmasına şöy-
le devam etti: “Teknoloji alt yapımızı 
güçlendirmeye çalışıyoruz. Teknoloji 
alt yapısı ile birlikte havayı, suyu ener-
jiyi daha verimli kullanmaya yönelik 
çalışmalarımızı hızlandırıyoruz. Yatı-
rım ve finansmana erişimde seçicilikle 
dünyanın geleceğine daha çok destek 
veriyoruz. Tüm bunları yaparken, Türki-
ye olarak sanayide ilerlemeyi, ihracatı 
üretimi, teknolojiyi asla bırakmıyoruz. 
Teknolojiyi oluşturan olmak istiyoruz. 
Konya’da bugün gerçekleştirdiğimiz 
bu çalışmanın sinerjisi ile panelde iz-
leyeceğimiz konuşmacıların çığır açan 
çözüm önerileri ile inşallah yol almaya 
devam edeceğiz.”Konuşmaların ardın-
dan sponsor firmalara plaket ve kar-
bon nötr sertifikaları takdim edildi. 
İKİ FARKLI OTURUM GERÇEKLEŞTİRİLDİ

2. Sanayide Yeşil Dönüşüm ve Sür-

dürülebilirlik Zirvesi kapsamında Eko-
nomi Gazetesi Genel Koordinatörü 
Vahap Munyar’ın moderatörlüğünü 
yaptığı ‘Avrupa Yeşil Mutabakatı ve 
Türkiye’ye Etkisi: Nasıl Hazırlanmalıyız?’ 
oturumunda, İklim Değişikliği Başkan 
Yardımcısı Doç. Dr. Abdulkadir Bektaş, 
EBRD Türkiye Başkan Vekili Mehmet 
Üvez ve Ekonomi Gazetesi Yayın Kuru-
lu Başkanı Şeref Oğuz konuşmalarını 
gerçekleştirdi. Ekonomi Gazetesi Yazı 
İşleri Müdürü Handan Sema Ceylan’ın 
moderatörlüğünü yaptığı Sınırda Kar-
bon Düzenleme Mekanizması ve Kar-
bon Azaltımı Faaliyetleri konulu panel-
de de, Ekonomi Gazetesi Koordinatörü 
Didem Eryar Ünlü, KTO Karatay Üniver-
sitesi Ögretim Üyesi Dr. Şerife Özkan 
Nesimioğlu ve TSE Çevresel Gözetim 
ve Doğrulama Müdürü Mehmet Ergün 
konuşmalarını gerçekleştirdi. 
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KONYA DEVLER LİSTESİNDEKİ 
GÜCÜNÜ ARTIRDI 

Türkiye’nin İkinci 500 Büyük Sana-
yi Kuruluşu açıklandı. Geçtiğimiz yıl 
listede 15 firmanın yer aldığı Konya, 
bu yıl listedeki gücünü artırdı. İkinci 
500 Büyük Sanayi Kuruluşu arasında-
ki Konyalı firma sayısının 18’e yüksel-
diğini söyleyen Konya Sanayi Odası 
Başkanı Mustafa Büyükeğen, listede 
yer alan tüm sanayi kuruluşlarını ve 
çalışanlarını tebrik etti. 
Açıklamasında Konya’nın Türkiye’nin 
öncü sanayi şehirlerinin biri olduğu-
nun altını çizen Başkan Büyükeğen, 
“Konya’mız tüm zor şartlara rağmen 
üreterek, ülkemizin sanayi devlerinin 
yer aldığı Türkiye’nin İkinci 500 Büyük 
Sanayi Kuruluşu arasındaki gücünü 
artırdı. Geçtiğimiz yıl listede 15 firma 
ile temsil edilen Konya’mızın İkinci 
500 Büyük Sanayi Kuruluşu arasındaki 
firma sayısı bu yıl 18’e yükseldi. Böy-

lece İlk 500 Büyük Sanayi Kuruluşu’n-
daki 7 firmamızla birlikte Türkiye’nin 
1000 Büyük Sanayi Kuruluşu arasında 
Konya’dan toplam 25 firmamız yer al-
mayı başardı” dedi. 

LİSTEYE KONYA DAMGASI
Konyalı firmaların başarılarının tak-
dire şayan olduğunu vurgulayan Bü-
yükeğen, şunları söyledi: “Bu yıl İkinci 
500 Büyük Sanayi Kuruluşu arasında 
Konya’mızdan; Safa Tarım, RTM Tarım, 
Konya Kağıt, Daxler Enerji, Hekimoğ-
lu Un, Konya Çimento, AL-SAN Gıda, 
Yıldız Pul, İzi Süt, Meysüt, Büyükhe-
kimoğulları Gıda, Mekpan, Akova Süt 
ve Gıda, Çöğenler Yem, Besa Yemcilik, 
Balcılar Yem, Gitaş Gıda, Sezersan fir-
malarımız yer aldı. Listede yer alan 
tüm firmalarımızı ve çalışanlarını yü-
rekten tebrik ediyor, başarılarının ar-
tarak devam etmesini diliyorum.” 

BİZDEN HABERLER
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